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 M Thomas_Residential Chronology  

  Home Address                                

while attending... 
School/ Address Grade Age

Gerson Park Apartment                              

Las Vegas, NV
Birth - 4

449 Kings Ave                         

North Las Vegas, NV

Madison Elementary School         

1030 J Street                                                  

Las Vegas, NV

K 4 - 5

408 Duchess St                           

N. LV NV 89030  

Jo Mackey Elementary                 

2726 Englestad                                    

North Las Vegas            

K 5 - 6

W.E. Ferron Elementary             

4200 Mountain Vista, LV 1 6

Oran K Gragson Elementary 

555 North Honolulu, LV
1 6

Crestwood Elementary            

1300 Pauline Way, LV
1 7 - 8

Twin Lakes Elementary               

3300 Riverside Dr, LV
1 8 - 9

CH Decker Elementary            

3850 Redwood, LV
2 9

1801 N J St. #G-2                      

Las Vegas, NV 89106

CH Decker Elementary            

3850 Redwood, LV
3 9

Red Rock Elementary         

408 Upland Blvd, LV
3 9

Red Rock Elementary         

408 Upland Blvd, LV
4 10

Vail Pittman Elementary      

6333 Fargo Ave, LV
4 10

Helen M. Smith Elementary  

7101 Pinedale Ave, LV
4 11

Miley Achievement Center  

6171 West Charleston Blvd  

Las Vegas, NV

5 11

Miley Achievement Center  

6171 West Charleston Blvd  

Las Vegas, NV

5 11-12

Walter Bracken School       

1200 N. 27th Street, LV
6 12

William E. Orr School         

1562 E. Katie Dr, LV
7 13

Miley Achievement Center  

6171 West Charleston Blvd  

Las Vegas, NV

6 13

Garside Junior High School  

300 S. Torrey Pines, LV
7 13-14

Miley Achievement Center                 

6171 West Charleston Blvd                                                                                                             

Las Vegas, NV

8 14

Garside Junior High School                          

300 S. Torrey Pines, LV                            
8 14

1505 Cartier #D                                   

North LV, NV 89030
8 14

2712 Spear St. Apt D                   

North LV 89030

Miley Achievement Center  

6171 West Charleston Blvd  

Las Vegas, NV

8 14

1205 Adams Ave                           

Las Vegas, NV 89106

833 Hassell Ave                              

Las Vegas, NV 89106

953 Hart Ave                                        

Las Vegas, NV 89106

1917 Yale #A                                     

North LVS, NV 89030

2036 Hassell Ave                                          

LV 89106
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 M Thomas_Residential Chronology  

  Home Address                                

while attending... 
School/ Address Grade Age

Third Cottage Program/ 

Zenoff Hall                        

Juvenile Court School

601 N. Pecos, Las Vegas

8 14-15

NYTC at Elko                                

100 Youth Center Road       

Elko, NV

16

Rancho High                                             

1900 Searles, LV
 16

NYTC at Elko                                

100 Youth Center Road       

Elko, NV

10 16

NYTC at Elko                              

100 Youth Center Road       

Elko, NV

11 16

Chaparral High                  

3850 Annie Oakley Dr. LV
11 16

Rancho High                      

1900 Searles, Las Vegas
11 16

Jefferson Opportunity High                   

1941 Jefferson                     

North Las Vegas 89030

11 16-17

Zenoff Hall                      

Juvenile Court School

601 N. Pecos                       

Las Vegas, NV

17

2712 Spear St. Apt D                   

North LV 89030

2712 Spear St. Apt D                   

NLV 89030
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TO:   Thomas Team  
FROM:       Cassondrus Ragsdale  
DATE:        July 2, 2017       
RE:    Social History Report and Narrative  
 
 
I. BACKGROUND: MARLO’S FAMILY 

 
A. Maternal Family And Mother’s Upbringing  

 
1. Marlo’s grandparents 
 
Marlo’s mother was Georgia Ann Thomas. She was born on May 15, 1950, 

in Tallulah, Louisiana and died at age sixty-five on December 22, 2015. Ex. 69 
(Georgia Thomas Death Certificate). Her mother, Jessie Mae Brown, was born 
January 1, 1925, in Hollandale, Mississippi. Jessie Mae died at age forty-four 
in Tallulah, Louisiana. Georgia’s father, TJ Thomas, was born August 4, 1925, 
in Sondheimer, Louisiana. He died at age sixty-five in Kansas City, Missouri. 
Little is known about Marlo’s maternal grandmother, Jessie Mae’s childhood, 
or his great maternal grandparents. Ex. 214 (Marlo Thomas Ancestry.com)  
 

Georgia’s father TJ was a twin to JT. Marlo’s maternal great 
grandfather, John Thomas, married Rebecca Blue when she was age twelve. 
TJ was the third of six children born to the union of John and Rebecca. 
Rebecca’s third child was from an extramarital relationship with Harrison 
Radell, a man she later married. Rebecca gave birth to eleven children: six by 
John Thomas and five by Harrison Radell. TJ’s siblings, in order of their birth 
were Georgia Thomas, 1921; Jake Thomas, 1923; Willie Radell, 1924; JT 
(twin), 1925; JW Radell, 1926; James Radell, 1928; Gracie Thomas, 1928; 
Oscar Radell, 1931; Levi Thomas, 1926; and Gus Radell, 1938. There is no 
additional information available regarding Marlo’s maternal grandfather’s 
childhood. Ex. 214.  

 
When Shirley Nash met with this investigator, she stated Marlo’s 

maternal grandparents, TJ Thomas and Jessie Mae Brown, had thirteen 
children from their union:  
 

Betty Lee Thomas 11/25/1941 – 06/01/1965 
Emma Thomas  04/17/1944 – 09/28/1999 
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Annie Thomas  03/20/1946 –    
Jonnie Thomas  05/27/1947 –  
John Thomas  10/09/1948 – 11/16/2001 
Georgia Thomas  05/15/1950 – 12/12/2015 
Rebecca Thomas  04/06/1952 –   
Shirley Thomas  12/25/1953 –  
Larry Thomas  05/03/1957 –  
Linda Thomas  01/07/1958 – 
TJ Thomas   08/01/1959 –  
Eliza Thomas  12/12/1960 – 07/30/2008 
Michael Thomas  1961 

 
Marlo’s grandparents were born and raised in Louisiana communities. 

At some point TJ and Jessie Mae journeyed to Tallulah, Louisiana. Ex. 214. It 
is unknown if they traveled together or met after their arrivals in Tallulah. 
During the early 1900’s, blacks were at a disadvantage. Discrimination ran 
rampant throughout the South alongside inequality. Segregation dictated the 
use of public bathrooms, water fountains, restaurants and school attendance, 
only to name a few. Tallulah was racially segregated with blacks and whites 
living in different sections of town. It yielded a high volume of cotton crops. TJ 
worked in the mill and cotton fields of Tallulah. His wife and some of the 
children also worked in the fields picking cotton.  Ex. 58 at ¶¶3-6 (Declaration 
of Annie Outland). 

 
 
2. Georgia Thomas - The Daughter  
 
Georgia and her siblings were raised in a candle-lit, four room house, 

made of wood planks. There were two bedrooms, a living room, a kitchen, and 
an outhouse. TJ and his twin, JT, built homes on the property of Mr. Harris, 
who married Georgia’s grandmother, Beatrice. The front house belonged to JT. 
The house behind JT’s was Georgia’s family house and a third house was off to 
the right of their house. Ex. 58 at ¶2.  

 
Jessie Mae deserted her husband and children when she could take no 

more of TJ’s violence towards her. Annie, age twelve, was the oldest sibling in  
the house at the time. Emma and Betty, the two oldest sisters, had moved to 
Las Vegas and set up house. Jonnie, John, Rebecca, Shirley, Larry, Linda, TJ 
and Georgia, around age eight, were left to be raised by Annie. Shortly after 

AA7012



3 
 

Jessie Mae left the home, TJ, too, deserted the family and left for Las Vegas 
with his twin. TJ directed Annie to take care of her younger siblings. Annie 
dropped out of school to care for them. Sometimes the children saw their 
mother around town, but it would not be until two years later that she returned 
home. Jessie Mae had to be certain TJ was gone for good. Her young children 
survived because of Ms. Viola, a school teacher in the neighborhood. Annie 
Outland stated, “She took us around the back of stores, where we went through 
the trash. People looked out for Ms. Viola helping us. Once, without Ms. Viola, 
we went to the back of a store and they had left a whole crate of chickens out 
there.” Ex. 58 at ¶¶4-5. 

 
One day, after Jessie Mae’s return home, a terrible vehicle accident 

occurred, involving her and three of the children: Jonnie, John and Georgia. 
Ex. 58 at ¶6. Georgia was badly injured and unable to walk for a long time. Ex. 
103 (Interview of Rebecca Thomas 10.25.11). Betty and her husband returned 
to Tallulah to see about the family after the accident. TJ returned to get the 
children, but instead he got his girlfriend, Shirley Beatrice Kie, and took her 
back to Las Vegas. Later, he and Shirley Beatrice returned for the kids. When 
Betty and her husband left to return to Las Vegas, they took Annie, around 
age thirteen, with them. Annie never returned to Tallulah until the death of 
her mother and hasn’t returned since. Annie removed herself from the family, 
got married, and raised her four children. Ex. 58 at ¶¶6-7. Shirley Beatrice and 
TJ got married when TJ was still married to Jessie Mae. Ex. 153 at ¶¶1-2. 
Shirley Beatrice was age seventeen and TJ was sixteen years older. Ex. 174 at 
¶2 (Declaration of Cassondrus Ragsdale re Shirley Beatrice Thomas). Shirley 
Beatrice was about the same age as some of TJ’s oldest children. He and 
Shirley Beatrice started a new family and had four children. Ex. 41 at ¶4 
(Declaration of Linda McGilbra).  

 
By this time Georgia was in the hands of her third caregiver, Shirley 

Beatrice. Georgia was around age eleven when she and her siblings were taken 
to Las Vegas. They lived with JT (twin) while TJ completed their housing 
arrangements. Ex. 44 at ¶¶1-2 (Declaration of Shirley Nash). 
 

Georgia was a fighter and acted out in school. She was sent to the 
Catalina Girls Home, a reform school, for about six months. Ex. 44 at ¶5; Ex. 
106 (Caliente Youth Center); Ex. 61 at CCSD0031 (Georgia Thomas school 
records). While Georgia was a funny person, frequently joking around, she had 
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a mean streak and would fight. She beat her stepmother, Shirley Beatrice, and 
was sent off to the girl’s home. Ex. 58 at ¶8.        
  

Because TJ was violent to his second wife as he had been to his first, 
around 1972, Shirley Beatrice packed her belongings and took her children to 
Kansas City, Missouri.  But TJ later found her. Ex. 174 at ¶7. When TJ left for 
Kansas City to be with his second family, he cleaned the freezer and took all 
the meat. He gave his daughter Linda, age thirteen, five dollars and left for 
good. Shirley, Linda, Linda’s two kids, Larry, TJ, and a niece—Joyce—were 
left to fend for themselves in a three bedroom house. Shirley worked to care for 
them. Ex. 41 at ¶5. By this time Georgia was already out of the house.   

 
 

Ex.64 
                                         TJ Thomas, Marlo's maternal grandfather 
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B. Paternal Family And Father’s Upbringing  
  

1. Marlo’s Grandparents 
 
Marlo’s father, Bobby Lewis, was born on January 28, 1949, in Tallulah, 

Louisiana. He died at age sixty-two on January 15, 2012. Ex. 105 (Home Going 
Celebration for Bobby Lewis). Little is known about Marlo’s paternal family 
members. His grandfather, Will Bouldin, was born in Arkansas and married 
Anna. To the union was born six children: Emma, Jack, Joe, Robert, and two 
unknown. After Anna’s passing, Will met and married Pearlene Lewis from 
Mississippi. Will was much older when he started his second family. Pearlene 
kept her maiden name. They had four children and raised them in Tallulah, 
Louisiana: Willie Lewis, Rosa Lewis, Annie Lewis, and Bobby Lewis. The 
children from Will’s first marriage were adults and remained in Mississippi. 
They visited their father and his new family, and stayed with them in a large 
five bedroom home. Ex. 209 at ¶7 (Declaration of Annie Stringer). 
 
  Bobby and his siblings attended segregated schools for blacks in 
Tallulah, and walked daily about ten miles each way to school. Bobby didn’t 
read or write well. His highest level of education was the sixth grade. The 
Bouldin/Lewis family lived in West Tallulah, a black area called the 
Fairground, named so because it hosted the annual town fair. Some black 
families lived on the Southside of town, near the mill. All whites lived on the 
Northside of town in an area called the Lakes. Ex. 209 at ¶¶5-6.  
 
 

2. Marlo’s Father - Bobby Lewis 
 

Bobby and his family rarely left the Fairground; they went to school, the 
store, the post office, and work. They grew up poor. Will Bouldin received a 
pension and Pearlene received a disability check for partial blindness. Food 
was purchased at the first of the month to last until the following month. The 
family often stumbled on hard times towards the end of the month because 
food was scarce. The family made ends meet as much as possible. Dresses for 
the girls were made from flour sack bags and shoes were purchased twice a 
year. Clothes were washed during the weekend and worn again the following 
week. Sometimes Will’s older set of children brought clothes to Bobby and his 
siblings. Will grew a vegetable garden and raised pigs, chickens, and a cow. 
The kids worked the garden and cared for the livestock. Bobby and his brother 
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arose early each day to slop the pigs and chop wood. They also picked cotton in 
the fields by the fairground. Ex. 209 at ¶¶6-9.  

 
In the summers Bobby’s family traveled to Yazoo City, Mississippi, to 

visit Will’s first set of children. During the trips, Marlo’s grandfather 
introduced Bobby, age nine, to bear fighting. It was a big thing in Mississippi 
at the time. “It was a weekend outdoor event where spectators stood around a 
square wooden box and watched people wrestle bear cubs. People were on hand 
to pull the bear away if the fighter was injured. Bobby was stout and tough 
and never injured in a bear fight. He got tussled around but there were no 
scratches.” Ex. 209 at ¶10. Annie remembered watching Bobby fight the bears 
as she cheered with the other spectators. Bobby engaged in bear fighting until 
he was about around age thirteen.  

 
Bobby loved to fight.  Growing up, he fought a lot at school and in the 

neighborhood. Bobby served about two years in prison for fighting in Tallulah. 
When Bobby was released, he moved to Las Vegas where Annie lived. Bobby 
also went to jail a few times in Las Vegas for fighting. Bobby met Georgia 
Thomas in Tallulah and may have moved to Las Vegas because she moved to 
the area. Bobby’s primary address was Annie’s home but he was in and out of 
the house with his girlfriends. Ex. 209 at ¶¶11-13.  
  
 

C. Marlo’s Maternal Family Secret  
 

There is a secret so deeply rooted within the Thomas family that even  
after more than fifty years of silence, for some, the wounds are raw. Nestled in 
the back of their minds was the secret some didn’t talk about, some wouldn’t 
talk about, and others only talked about amongst family: the Thomas women 
had been molested as young girls by their father.  

 Not only was Marlo’s grandfather a womanizer, but he was a child 
molester and physical abuser. He molested his children and had babies by 
some of them. His first wife, Jessie Mae was the victim of domestic violence.  
When Marlo met with this investigator, he stated his grandmother was 
subjected to the hands of her husband’s violent beatings and aggressive 
behavior within the home so much so she ran away several times.  
 

When Jessie Mae ran from her abuser, she left her children unprotected 
and vulnerable. Today, there are daily reminders of what happened to the 
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siblings, such as their offspring by their father and inappropriate sexual 
behaviors by the offspring themselves. Jessie Mae’s children didn’t know what 
their father did to them, both sexually and physically, was wrong because they 
knew no better and thought it was normal. There was no one to protect Jessie 
Mae or her children.  

 
 
1. Sexual Abuse – The Children 

 
Out of TJ’s nine daughters by Jessie Mae, eight were molested, five gave  

birth to TJ’s children, one aborted a child, and one denied molestation. All of 
the Thomas sisters except for Jonnie admitted or shared their secret.  

 
Betty Lee Diggs - deceased 
 

“My sisters Linda, Betty, Emma, and Annie also had children by my 
father.”  Ex. 44 at ¶10. 

 
Emma Thomas - deceased 
 

“It is a well-known family secret that my maternal grandfather molested 
my mother and her sisters, including Georgia. The molestation affected my 
mom and every one of my aunties emotionally, physically, and mentally. As I 
got older, I began to see how my mom and her sisters didn’t trust people and 
could be overprotective of their children. They never received any counseling, 
instead their attitude was to suck it up and keep moving. When my 
grandfather moved back to Las Vegas, my mom and aunts loved on him and 
acted like the abuse never happened.” Ex. 38 at ¶10 (Declaration of David 
Hudson).   

  
“My sisters Linda, Betty, Emma, and Annie also had children by my 

father.” Ex. 44 at ¶10 
 
Annie Outland 
 

Annie recalled she didn’t have a good relationship with her dad. “If I 
could have gotten the gun he kept under his mattress, I would have killed him. 
When I was nine, he sexually abused me.” Ex. 58 at ¶4. When Jessie Mae left 
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the children at home with TJ, Annie was twelve and had already been sexually 
abused by him. 
 
Georgia Thomas - deceased 
 

After Marlo’s grandfather TJ died, all the Thomas siblings became very 
close. When Georgia was ill about five years ago, her brother Tony Jr. visited 
her in the critical care facility. She asked Tony Jr. to promise he would look 
after her boys after she died. Georgia then confessed their dad had “messed 
with” her. Tony Jr. inquired what she meant by “messing,” and Georgia replied 
her dad had slept with her, Linda, and Shirley. Georgia also thought TJ abused 
Eliza when she lived in Kansas City. Tony Jr. recalled that when he was a 
child, they received a call that Eliza was in the hospital because a man had 
raped her and she lost the baby. Tony Jr. and his brother, Larry, were angry 
and wanted to go to Kansas City, but their dad didn’t allow them to go. Georgia 
told Tony Jr. that nobody messed with Eliza—it was their dad. Ex. 153 at ¶21.  

 
Paul Hardwick, Sr., the father of Georgia’s youngest son, Paul, Jr., stated 

there was molestation in Georgia’s family. Georgia’s father and his twin 
brother had a trademark of breaking in their daughters. The story told at 
family fish fries was that when Georgia was in high school, her sisters Jonnie 
and Rebecca walked Georgia through the desert where they held her down and 
allowed their father to rape her and she became pregnant with Larry. Ex. 42 
at ¶12 (Declaration of Paul Hardwick, Sr.).   

  
Johnny Hudson, Georgia’s nephew, recalled hearing a brief history of the 

family incest from his aunts Georgia and Rebecca. Georgia stated her dad had 
sexually abused her and she was lucky she didn’t get pregnant by him. Ex. 62 
at ¶12 (Declaration of Johnny Hudson).  

 
David Hudson, Georgia’s nephew, also recalled the family secret that TJ 

molested Georgia and her sisters. The molestation affected all of the sisters 
emotionally, physically, and mentally. As David got older, he saw how his 
mother and her sisters didn’t trust people. They never received counseling; 
instead, their attitude was to suck it up and keep moving. Ex. 38 at ¶10. 
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Rebecca Thomas 
     

Rebecca was around age fourteen and in junior high school the first time 
her father molested her. Rebecca’s sisters, Linda and Eliza, told her their 
father sexually abused them, too. Ex. 154 at ¶3. 
 
Shirley Thomas 
 
 “There is a secret in my family; my father molested me and my sisters. 
Some of my sisters have confessed that it happened to them, others are in 
denial. I strongly believe my father slept with all his daughters. Two of my 
children were fathered by him. I got pregnant for the first time in the tenth 
grade.” Ex. 44 at ¶10. Shirley knew nothing about men growing up and didn’t 
know what her father did was wrong. When she got older and discovered it was 
wrong, she tried to protect her younger sister, Linda. Linda was thirteen when 
Shirley approached her about their father. Linda told her she was too late; it 
had already happened to her. Linda had a daughter by their father and she 
told her daughter that her father was her grandad. Ex. 44 at ¶12. Shirley 
remembered her father always took them away from the house to abuse them. 
It happened at the dump, in the car, and in the bushes. Shirley told her 
daughters never to go anywhere with their grandfather and to scream if he 
was near them. Her father’s twin brother, JT, molested his daughters also. Ex. 
44 at ¶13. 
 
Linda Thomas 
    
  “My father sexually abused me and my sisters. I have a daughter, 
Shantel, by my father.” Ex. 41 at ¶3. Linda wasn’t sexually abused by TJ until 
he returned from Kansas City, Missouri, for a short period of time. She wished 
he had never returned because that’s when he abused her. Ex. 41 at ¶4. 
 
Eliza Bosley - deceased 
 

When Jonnie returned to Las Vegas to care for her younger siblings, she 
sent their baby sister Eliza to live with TJ in Kansas City. Shirley was so mad 
at Jonnie for sending Eliza to him that she went to live with Georgia. Sure 
enough, Eliza became pregnant with TJ’s baby. Shirley and her sisters 
collected money for an abortion and their stepmom took Eliza to have it. Eliza 
returned to Las Vegas and never went back to Kansas City. Ex. 44 at ¶10. 
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 Georgia told Tony Jr. she thought their father messed with Eliza when 
she was in Kansas City. Tony Jr. recalled they received a call that Eliza was 
in the hospital because she had been raped. Georgia told Tony Jr. nobody 
messed with Eliza; it was their dad. Ex. 153 at ¶21. 
 
  Shirley Beatrice suspected something was going on between TJ and 
Eliza, so she asked her. Eliza told her TJ was patting and feeling on her and 
had sex with her. Eliza became pregnant, but Shirley Beatrice wasn’t sure if it 
was TJ’s child. She took Eliza to get an abortion. Ex. 174 at ¶8.  

 
By 1972, Shirley Beatrice didn’t want TJ around her children. She 

noticed he favored some of the lighter skin girls and a couple of the boys over 
the darker skin children. He took the lighter skin children with him more than 
the darker ones. Shirley had a lighter skin daughter who she had become 
concerned about, so Shirley moved out the house with her children to Missouri. 
Ex. 174 at ¶7.   

 
 

      Ex. 52  
       JT Thomas                                                 (twins)                                    TJ Thomas 
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2. Domestic Violence – The Spouses 
 

TJ was a womanizer and an abuser. Jessie Mae feared him. He beat her 
often with anything he got his hands on and whenever he wanted to. One time 
while playing, Annie and her friends ran around the house, and when they 
made it back to the front, they found Annie’s father beating her mother. Annie 
stood there and screamed; her friends ran away. It was difficult seeing her 
mother abused. Ex. 58 at ¶3.     

     
 TJ was an emotional, verbal, and physical abuser. He was very jealous 
and never wanted Shirley Beatrice to go anywhere with his daughters because 
he thought they were getting men for their stepmom. She could not go to the 
store without TJ accusing her of meeting a man there. After Shirley Beatrice 
moved to Missouri and TJ followed, he became more possessive and physically 
abusive. The older TJ became, the worse he got; he continued to argue and be 
jealous and abusive. Shirley concluded, “I made my bed and I lied in it.”  Ex. 
174 at ¶¶5, 7, 9.  
 
 

3. Physical Abuse – The Children 
 

Shirley Beatrice did not see her husband, TJ, physically discipline his 
children in the home. She believed he took them out in the desert to discipline 
them. He always took them somewhere. Ex. 174 at ¶6. TJ abused Georgia and 
her siblings. He whipped them with belts and switches. His whippings were 
really “beat downs,” designed to hurt and leave bruises. At the time, the 
whippings seemed normal because they knew no better. Ex. 154 at ¶3. Georgia 
once said her dad was just mean, mean, mean. He beat her and was also 
verbally abusive. Ex. 155 at ¶10.   
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The Thomas Sisters – (Betty not pictured, deceased) 
 
               Shirley                   Rebecca                       Georgia                    Jonnie 

Ex. 51 
             Annie                             Linda                                  Emma                         Eliza            

 
D. Additional Information About Marlo’s Family 

 
Betty, Emma, Annie, Shirley and Linda moved on in life with the daily 

reminder of their father’s rape, that their children were conceived by their 
father’s sex acts, some of whom carry the physical and intellectual deficits 
associated with incest. Rebecca wasn’t impregnated by her father. Eliza 
aborted the child of her father. With Georgia, there looms a cloud of 
uncertainty surrounding her oldest son.  

 
There was not only incest in the Thomas family, but other acts of sexual 

victimization were revealed as well. Georgia’s brother John Thomas had sex 
with his first cousin when he lived in Louisiana. When the cousin came to visit 
in Las Vegas, John wanted her to stay with him and his wife, Everlyn. Jonnie, 
her sister-in-law, advised Everlyn not to allow the cousin to stay because of 
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their past involvement. When Everlyn approached John about it, he claimed it 
was “like kissing cousins.” She learned about the sex four years into her and 
John’s marriage. Ex. 199 at ¶¶14-15 (Declaration of Everlyn Brown). 

 
Family members spoke about John Thomas, the oldest son of Shirley 

Thomas Nash, fathered by TJ. John was asked to babysit his neighbor’s 
daughter, and while doing so, he molested her. The neighbor told Shirley 
charges would not be pressed if her son received counseling. Shirley did not 
seek help for John, and he was arrested and sent to a juvenile facility. Ex. 152 
at ¶6 (Declaration of Julia Ann Williams); Ex. 63 at ¶13 (Declaration of 
Matthew Young). Another time Shirley beat John “from one end of the house 
to the other end” because she walked in on him “messing around” with his 
sister, Sabrina, who was also fathered by TJ. Ex. 62 at ¶16. 

  
Johnny Hudson, the son of Emma Thomas and fathered by TJ, was 

molested as a child between the ages of five and seven. Ike, a man who fathered 
a child by his mother, molested Johnny. Johnny was molested in abandoned 
buildings and other places they stopped on the way to the home of Ike’s mom. 
Ike tried to penetrate Johnny, but it was too painful so he made Johnny 
perform oral sex on him. Johnny was also abused in the bathroom of his home, 
by Ike. There was another cousin, Michael Thomas, who made Johnny perform 
oral sex. Michael was the son of TJ’s twin, JT. Ex. 62 at ¶14.  

 
Barbara, Johnny’s oldest sister, and a product of incest (TJ), was 

molested by Ike and her stepfather, Robert Nash. Although Johnny and 
Barbara shared their secret with each other, details are not known about 
Barbara. She is deceased. Ex. 62 at ¶13. Johnny also heard Ike rape his 
mother, Emma, as he and his brother, David played outside her window. 
Johnny heard Emma tell Ike, “No, no, please stop.” Ex. 62 at ¶15. 
 
 Johnny Hudson was not only a victim of sexual abuse, but also a sexual 
abuser. Due to his sexual abuse as a child, he acted out by sexually abusing 
young girls in the neighborhood. The girls were usually about seven years 
younger than Johnny. Ex. 63 at ¶19. Johnny molested his cousin, Erica 
Edwards, Eliza’s daughter. Johnny had molested girls and boys in the family. 
Ex. 152 at ¶4. 
 
 When Marlo met with this investigator, he stated his cousin Victoria 
Hudson, daughter of Emma Thomas, was also the victim of sexual abuse by 
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Georgia’s brother, John. He propositioned her with money for sex. When Marlo 
was around age seven, Victoria tried to kiss him inappropriately. Georgia 
slapped Victoria after Marlo told her. It was Victoria who initiated Marlo’s 
interest in girls.  
 
 Julia Williams recalled her son Mario went to a Fourth of July Thomas-
family cookout with his dad, Tony Thomas, Jr., Georgia’s brother. Julia later 
collected Mario and noticed he had on a different set of clothing. Mario told his 
mom some of his male cousins wanted to see his private parts. Mario refused 
and ran away. As he ran, his cousins grabbed at him and at his clothes, pulling 
them off. Julia advised her husband to tell his family get help for the cousins. 
Ex. 152 at ¶5.  
 
 Barbara, who was molested as a child, later molested her brother 
Matthew. After Barbara took her brothers Ronnie and Matthew to church, she 
made them take naps. Her friends then came over and separated the brothers. 
Two or three of Barbara’s friends performed oral sex on Matthew and made 
him perform oral sex on them. Matthew was also made to penetrate the girls. 
The abuse lasted from when Matthew was ten until he was around age 
thirteen. Matthew stated: “It was really tough for me for a while; it made me 
feel crazy.” Ex. 63 at ¶14. 
 
 Matthew believed the sexual abuse he experienced as a child caused him 
to act out towards other kids. Around age thirteen, he rubbed against and made 
sexual advances to a young girl his age in the church van. At age twenty, 
Matthew had sexual relations with his fifteen-year-old neighbor, Janie; she 
became pregnant and gave birth to his son. Her mother made them marry and 
they had four children. During Matthew’s marriage to Janie, he was employed 
by the Clark County School District as a custodian. There, at age twenty, he 
became friendly with a fourteen-year–old girl, who worked in a summer 
program in the custodian department. By age fifteen, the juvenile and 
Matthew were sexually involved. She became pregnant and news spread 
throughout the school system. Matthew was arrested and lost his job. He 
served two years and eight months for his charges. Matthew was divorced 
while in prison. After his release, he married that girl and they had a second 
child. In prison, Matthew received counseling. He strongly believes if he had 
received proper counseling after he was victimized, he wouldn’t have 
victimized others. Ex. 63 at ¶¶15-18. 
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II. PARENTING  
 
A. Georgia Thomas – The Mother   

 
1. Marlo’s Brothers Are Born 

 
Georgia gave birth to four boys. Her first born was Larry Thomas. 

Nothing is known about the alleged father other than a name given, Larry 
Stewart, and that he was a resident of Las Vegas. Stewart was not involved in 
Larry’s upbringing. Bobby Lewis was the father of Georgia’s second and third 
children, Darrell and Marlo Thomas. Bobby was in and out of the home. 
Georgia’s fourth child was Paul Hardwick, Jr. (PJ). He was fathered by Paul 
Hardwick, Sr., who remained in PJ’s life for a brief time.  

 
As a child, Georgia realized there was a difference in the way Shirley 

Beatrice treated her father’s two sets of children. Shirley Beatrice favored her 
own children over Jessie Mae’s children. Georgia brought the unfairness to her 
father’s attention and threatened to leave the home. In response, TJ grabbed 
Georgia and told her he would help her leave. TJ packed two bags for Georgia, 
cursed her, and slapped her across the face, before taking her to the bus station 
for a Tallulah-bound bus. Georgia was pregnant with Larry at the time and 
went to stay with her mother. Ex. 153 at ¶19. She gave birth to Larry on 
December 29, 1966. Larry was reportedly full term and unhealthy at the time 
of his birth. He was hospitalized for three months with what was thought to be 
a blood disorder. Ex. 54 (Interview of Georgia Thomas 10.5.11). 

 
Georgia became pregnant with Larry at age sixteen. By this time, her 

older sisters Betty, Emma, and Annie had already been victimized by their 
father. Georgia admitted her father sexually abused her too, suggesting the 
possibility that her first born also could have been TJ’s.   
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      Georgia’s first born,  Georgia Thomas              TJ Thomas, father/grandfather 
          Larry – Ex. 111                       Ex. 116                 Ex. 117 
   

While in Tallulah and pregnant with Larry, Georgia met Bobby Lewis. 
Six months after giving birth to Larry, she became pregnant with her second 
child, Darrell. Georgia stayed in Louisiana over a year before she returned to 
Las Vegas with Larry and pregnant with Darrell. Bobby followed her back. Her 
second son was born February 7, 1968. Ex. 44 at ¶5. 
 
  It would be some four years later that Georgia gave birth to Marlo. Larry 
and Darrell were ages five and four, respectively. Eight years later, at age 
thirty, Georgia gave birth to PJ. 
 
 

2. Marlo’s Prenatal Development, Birth, and Early Childhood 
 

When she was pregnant with Marlo, Georgia lived in an apartment in 
Gerson Park. It was a rough, gang infested neighborhood. Her sister Shirley 
lived with her and was also pregnant. On November 6, 1972, Georgia went to 
the Women’s Hospital on Sahara Drive, but was told she wasn’t in labor and 
sent back home. Shortly after Georgia returned home, she gave birth to her 
third son. Georgia was transported by ambulance to the hospital and she 
named him Marlo. According to Georgia, Marlo weighed seven pounds and 
three ounces. They were hospitalized for three days. Ex. 54. 
 

Marlo received no pre-natal care. Ex. 53 (Interview of Georgia Thomas 
1.11.10). Georgia recalled Marlo was a sickly child and suffered from 
something like the flu when he was a few weeks old. His symptoms were a 
nasty cough and mucus that lasted for a month. Doctors prescribed antibiotics. 
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Ex. 54. Later, as a young child, Marlo was sickly and suffered from colds and 
fevers, but was never taken for medical care. Ex. 44 at ¶8.   
 
 According to Georgia, during her pregnancy with Marlo, she drank 
alcohol every chance she got. She wasn’t aware of the adverse effect alcohol 
could have on her child. Georgia drank almost every day as her way to escape 
the emotional pain of living with a man, Bobby Lewis, who abused her. Her 
drink of choice was Mad Dog 20/20, but she also drank vodka mixed with 
grapefruit juice. Ex. 54. Georgia was depressed during the pregnancy and 
drank because of the depression. She took medication for high blood pressure 
and also took Ritalin. Ex. 37 at ¶17.   
 
 Besides alcohol, Marlo may have been injured in-utero by other toxins. 
When Georgia was pregnant, she worked at Arrowhead Linen, an industrial 
laundry. She fed sheets into a machine that folded them. She hated the job 
because the chemicals to which she was exposed made her sick every day. She 
described the chemicals as foul smelling, causing her to suffer from nausea, 
headaches, and vomiting. Other employees were sick as well. Georgia worked 
up to the day she gave birth to Marlo. Other members of Georgia’s family—
Jonnie, Rebecca, Shirley—worked at Arrowhead Linen during this time and 
report suffering some of the same symptoms, which they related to the smell 
of chemicals there. After working just two weeks, Shirley quit her job at 
Arrowhead due to the chemicals making her ill. Ex. 54.  
 

Based on preliminary research, one of the chemicals used at the 
industrial laundry may have been toluene, a neurological and CNS toxin.  In 
the 1970’s, toluene was used in laundry starch, spot cleaners, and was a 
component in the detergent.   
 

Toluene is a solvent and as it evaporates it becomes mixed with the air 
a person in the exposed area breathes. A person is exposed to toluene in the 
workplace by simply breathing. The solvent is absorbed directly into a person’s 
blood from their lungs. Exposure to toluene may cause headaches, tiredness, 
confusion, weakness, memory loss, nausea, and can impair a person’s ability 
to think clearly. It can lead to decreased mental ability.   
 

Human fetuses and newborn babies may be more sensitive to toluene 
than adults, because their bodies cannot turn toluene into less harmful 
chemicals. Mothers who inhaled large amounts of toluene while pregnant as a 
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result have given birth to children with birth defects, including retardation of 
mental abilities and growth. Most of the studies have focused on animals 
exposed to toluene, not humans. Unborn animals were harmed when high 
levels of toluene were breathed in by their mothers; the primary result was 
found in the behavior of the baby.  It is suspected that ingestion of toluene by 
a pregnant woman can lead to neurological problem and retarded growth and 
development of the child. 
 

Toluene crosses the placenta and is excreted in breast milk. It is included 
in “Reproductive and Developmental Toxicants”, 1991 report published by the 
GAO that lists 30 chemicals of concern because of widely acknowledged 
reproductive and developmental consequences. United States General 
Accounting Officer, GAO/PEMD-92-3, Reproductive and Developmental 
Toxicants: Regulatory Actions Provide Uncertain Protection (October 1991). 

 
Georgia reported suffering many of the same symptoms attributed to 

toxic exposure to toluene. Ex. 54. 
 
 

B. Marlo’s Parents –                          
             

               
                                    Ex. 203 Bobby Lewis                                Ex. 204 Georgia Thomas 

 
Bobby was in and out of Georgia’s life until Marlo reached age eleven 

and Bobby went to prison. Bobby’s primary residence was his sister, Annie’s 
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home. He was in and out of her home staying with his girlfriends. Georgia and 
Bobby lived together for a time. Ex. 209 at ¶13. They had a good relationship 
for a while. Sometimes Bobby got mad and went to drink with his friends, but 
he always returned home. The last time Bobby left he didn’t return home for a 
few weeks, and when he did, it was to gather his clothes and tell Georgia he 
wasn’t coming back. Georgia depended on Bobby’s income contributing to the 
household. She was overwhelmed and went into a shell after Bobby left. It tore 
her apart. Ex. 153 at ¶2.                     

 
 
A. Georgia Thomas – The Person   

 
1. The Aggressor 

 
When Georgia reached the point of anger, she became aggressive. There 

was no settling Georgia down once she got mad and her siblings knew not to 
mess with her. Ex. 63 at ¶11. When Marlo met with this investigator, he stated 
Georgia told him she was a fighter and she fought all of her sisters and friends. 
Georgia had physical fights with her dad, was always in trouble as a teenager, 
and skipped school. Georgia also ran away from home.  
 
 Georgia’s aggressive behavior carried over to adulthood. She fought with 
Bobby and beat her children. One time Georgia gave her nephew twenty 
dollars for a show and tell project. After he purchased the item and brought it 
to class, the teacher thought he had stolen it and accused him because he was 
from a poor family. After Georgia found out, she walked the next day across 
the school field with her fists balled up. She confronted the teacher with her 
fists to the teacher’s face, although she never hit her. The teacher apologized. 
When Georgia was mad, she always bit the inside of her jaw and raised her 
fist. It was time to leave her alone. Ex. 63 at ¶9.   
 
 Georgia was always aggressive with her nephew, Johnny Hudson. She 
threw knuckles at him and grabbed him by the neck. Ex. 63 at ¶7.  
 
 

2. The Drinker 
  

Twice a year, the Thomas family had a fish fry. It was often at Jonnie 
and her husband Eddie’s home. Once Jonnie, Eddie, and Georgia’s brother 

AA7029



20 
 

John returned from night fishing, the catch was cleaned and fried. Most of the 
family attended the event; children played and the adults cooked, played cards 
and dominos, and drank. Ex. 63 at ¶10.   

 
A childhood friend of Larry’s, Andrew Williams, reports, each time he 

saw Georgia at her home, she was drunk. Andrew stated she talked mean, 
cussed, and called him a “black bastard” and “no good.” Ex. 34 at ¶7 
(Declaration of Andrew Williams).  

 
 
3. The Mother/ Single Parent 

 
By age eight, Georgia’s mother and father had abandoned her. She had 

been raised by her twelve-year-old sister, thrust into a parenting role she knew 
nothing about. Georgia was reunited with her mother and then abruptly taken 
away by her father and his new wife, Shirley Beatrice. Shirley Beatrice wasn’t 
much older than Georgia’s older sisters. Around age eleven, Georgia traveled 
over 1,300 miles to North Las Vegas. Georgia was with a new woman she didn’t 
know other than she would be her stepmom. Georgia’s life lacked stability. She 
was a victim of abandonment, harsh beatings, and sexual abuse.  
 
 Georgia’s upbringing influenced her later experiences as a parent. She 
was hard on her children. She physically and verbally abused them. There was 
no structure, love, or compassion in Georgia’s home. Georgia’s oldest two sons 
told Everlyn they didn’t want to live with Georgia and they hated their mother. 
Ex. 199 at ¶¶6, 9.  
 
 

B. Bobby Lewis  – The Person 
 

1. The Absent Father  
 
Bobby Lewis was in and out of Georgia’s home. Ex. 62 at ¶5; Ex. 37 at 

¶4. Bobby wasn’t a father figure or a good man. People tried to avoid being 
around Bobby because he was mean. Ex. 38 at ¶8. Growing up, Bobby wasn’t 
a father and didn’t teach Darrell and Marlo anything. He was a fighter and a 
tough guy. Ex. 37 at ¶¶2-3.  
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2. The Player 

When Marlo met with this investigator, he stated while Bobby provided 
no child support, Georgia still allowed him in the house when he was drunk. 
Bobby slept in the kids’ room (Darrell and Marlo) and he always slept in the 
bed with Marlo. Bobby usually passed out and left the house before the boys 
awoke the following morning. Marlo remembered how cool of a dresser Bobby 
was when he wore his green polyester bell bottom pants, a flowery green shirt 
and low top ankle boots. Although Marlo had known Bobby all his life and he 
wasn’t able to have a relationship with him, Marlo wanted that connection with 
his dad. Marlo had his first relationship with his father while both of them 
served time in the same state prison.  

 
Bobby had a son, Africa Dashiki, with another woman called Clementine. 

Africa was born between Darrell and Marlo and is two years younger than 
Darrell. Around age twelve, Darrell met Africa. He lived with the Thomas 
family a few days per week. When Darrell was around seventeen, Africa lived 
with the family for several months. It is not known why Africa wasn’t with his 
birth mother during that time. Africa stayed in trouble with the law and his 
last known whereabouts were in California.  Ex. 37 at ¶6. 
 
 

3. The Violent Man 

Bobby Lewis was a violent man; he was physically and sexually abusive. 
Police records reflect Bobby had numerous arrests for crimes including 
burglary, sexual assault/kidnap, grand larceny, DUI, and possession of a 
controlled substance.  At age thirty-three, Bobby was charged with attempted 
murder, battery with deadly weapon, and use of deadly weapon. The following 
year, Bobby was arrested for discharging a firearm in edifice. A month 
following the firearm discharge arrest, Bobby was charged with crimes that 
ultimately sent him to prison for twenty-eight years: kidnap, burglary, 
possession of sawed-off shotgun, use of deadly weapon, and sexual assault. Ex. 
57 (Bobby Lewis Police Records). It was during this long-term incarceration 
that Bobby and Marlo finally got to know each other. Both were incarcerated 
at the same prison. Ex. 62 at ¶9. 

 
Bobby appeared to be nice, but Virgie Robinson, his former girlfriend, 

stated she later discovered he was “sick in the head.” After living with Bobby 
for a month, he beat her. One night Bobby wanted to make love, but Virgie 
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wanted to sleep; as a result, Bobby beat and raped her. Ex. 46 at ¶¶2-3 
(Declaration of Virgie Robinson).   
  

Bobby liked to drink liquor, whiskey, and beer. When drunk, Bobby was 
abusive and wanted to fight. Virgie stated: “Bobby beat me with his fist upside 
my head, hit me in my face, and choked me. I have problems with my head and 
neck now. When Bobby gave me black eyes, I was ashamed to go outside, so I 
wore shades during those times.” Ex. 46 at ¶¶4-5.  
 
 One time Bobby shot a man in the eye because Virgie was talking to him. 
Another time, Bobby fired into the home of a friend Virgie was visiting. Virgie 
also has a scar on her jaw from where Bobby cut her with a razor. Ex. 46 at 
¶¶7-9. Bobby was sentenced to life in prison after jumping through the window 
of a house with a sawed-off shotgun, kidnaping Virgie and her sister at 
gunpoint, and later, taking Virgie to a vacant house where he raped and held 
her captive all night. Ex. 46 at ¶10.  
 

  
                       Ex. 202 Bobby Lewis 
 
 

4. Domestic Violence 
 
Growing up, Georgia suffered much physical abuse from her dad; as an 
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adult, the cycle continued, but by a man who had fathered two of her children. 
Bobby was illiterate and unable to express himself verbally and emotionally. 
Ex. 62 at ¶5. His sister, Annie Stringer, stated Bobby and Georgia argued a lot 
and there was much physical abuse in the relationship. Darrell told her there 
were fights between his parents. Ex. 199 at ¶13.   
  

Although too young to know what happened, Marlo was in the mist of 
domestic violence beginning his first day home. The day newly born Marlo and 
his mother returned from the hospital, Bobby severely beat Georgia. Ex. 54.   

 
One time Bobby hit her, and she hit him back. When he hit her again, 

Georgia got her skillet and used it to beat Bobby. Around age ten, Johnny 
Hudson walked into Georgia’s house and she was beating Bobby with a metal 
broomstick. Later that day, Georgia had a black eye. Georgia yelled, screamed, 
and threw bottles, ashtrays, and perfume bottles at Bobby. They fought in front 
of the kids, Larry, Darrell, and Marlo. The boys saw and heard the abuse. Ex. 
62 at ¶7. Darrell also saw Georgia hit Bobby in the head with skillets. Ex. 37 
at ¶5. 
 
 Georgia told PJ she hated Bobby with a passion and couldn’t stand him. 
He was abusive and beat her all the time. Bobby hit Georgia with anything. 
He choked her and beat her with his fist. Sometimes Georgia was beaten so 
badly, she couldn’t go to work. Ex. 155 at ¶8. One night Georgia arrived home 
from work later than usual, and Bobby thought she was with another man. 
Georgia sarcastically said, “yeah, yeah, I’m going to tell you the truth since you 
keep saying it.” Georgia remembered Bobby beating her that night and then 
finding herself waking in her bed, not knowing how she had gotten there.  
  
 When Georgia lived in Gerson Park with her first three sons, they were 
awakened to the sound of broken glass. Bobby knocked the glass out of every 
window in their apartment with a stick because Georgia didn’t allow him to 
come in. Darrell was around age seven and Marlo was around three. Ex. 37 at 
¶5. 
 

One day David Hudson, Larry and Darrell were playing in the house and 
heard a commotion in the front area. When they arrived, they found Bobby 
bent over Georgia holding her down and hitting her. The small boys pulled 
Bobby off of Georgia and told him to stop beating her. David was in elementary 
school. Ex. 38 at ¶8. 
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One time Georgia tried to kill Bobby with a knife, but she was persuaded 
not to, by a police officer known as Smootie. Officers were called to the home a 
few times, but Bobby wasn’t arrested. He always ran before officers arrived. 
Although Georgia often had black eyes and busted lips, she never received 
medical treatment. Ex. 54. 

 
If Bobby had not been locked up when he was, Georgia would have 

probably killed him. Ex. 155 at ¶9. During their arguments, Georgia often told 
Bobby she hated him. Darrell and Marlo both look like Bobby, especially Marlo. 
Ex. 38 at ¶9. 

 
 

III. MARLO’S ABUSE: PHYSICAL, MENTAL, EMOTIONAL 
 

A. Marlo’s Abuse By Mother 
 

By all accounts Georgia did not properly nurture her children, especially 
Marlo. She resorted to excessive beatings with him. It was difficult for Georgia 
to feel a connection with Marlo. The way she treated Marlo mirrored her own 
abuse as a child. Georgia never told her sons, “I love you,” but she showed love 
in her own way. Ex. 155 at ¶11. Georgia was a hard person who didn’t sugar 
coat anything and always spoke her mind. She spoke before she thought and 
things always came out wrong. Ex. 42 at ¶6. 
 

Marlo’s parents demonstrated no signs of affection towards him. 
Georgia’s sister-in-law, Everlyn Brown, believed Georgia disliked Bobby so 
much that she couldn’t love Marlo and as a result took her anger out on him. 
Everlyn’s son Jody told her Georgia whipped and hit Marlo. Ex. 199 at ¶5. 
Georgia reported that she neglected Marlo as a baby and even more after her 
youngest child, PJ, was born. Georgia admitted she really didn’t love Marlo 
and told him so often. She also told Marlo she wished he had never been born. 
According to Georgia’s own reporting, she hated Marlo because of the abuse 
she suffered at the hands of his father, Bobby. There were times Marlo was 
hurt and she refused to take him for treatment. Ex. 53. 

 
Georgia beat Marlo “for any reason.” She took the word of anyone who 

accused Marlo without asking him about it. Ex. 53. When Georgia whipped 
Marlo, it was usually because she was mad at his father about something. 
Sometimes, she whipped Darrell for the same reason. She beat Marlo with 
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brooms, belts, race tracks, switches, extension cords, and whatever she could 
get her hands on. There were bruises and marks on Marlo’s body after his 
beatings. One time, when he was around seven or eight, Marlo’s entire eye was 
bloody red and the white couldn’t be seen. Ex. 62 at ¶4. Marlo never hit back; 
instead, he ran away but always came back. Marlo was beaten at least three 
times per week for something he did at school or because he didn’t do what 
Georgia told him. The beatings made Marlo bitter and hard. Marlo said he 
hated his mother. Ex. 155 at ¶5.  

 
 The way Georgia treated Darrell and Marlo compared to Larry and PJ 
was like night and day. David saw some of his aunts whip their kids, but “the 
beatings Georgia inflicted on Marlo were not normal.” Ex. 38 at ¶7. Georgia’s 
beatings were excessive. Ex.155 at ¶6. PJ believed he wasn’t beaten because 
he was the youngest and he wasn’t Bobby Lewis’s son. When Darrell left the 
home things got worse for Marlo. Ex. 155 at ¶7. 
  

 Tony Thomas, Jr. stated, “The way Georgia disciplined her boys is the 
same way our father disciplined us. Growing up, when my siblings and I did 
something wrong, our father took his hand and hit us. If he had a belt, he 
grabbed us by the hand or arm and whipped us from the waist down until he 
was tired. If Georgia had a belt, she really put it on her boys, just like our dad.” 
Ex. 153 at ¶4. 

 
 

B. Marlo’s Abuse By Father  
 

The abandonment and abuse Marlo received from his mother was 
devastating, and the treatment he received from his father was just as bad. 
Marlo was hurt physically, mentally, and emotionally. Bobby Lewis steadfastly 
denied Marlo was his child. Marlo’s skin was a lighter tone than Bobby, 
Georgia, or their son, Darrell. Bobby used it as an excuse not to take care of 
Marlo. Bobby said Marlo wasn’t his child because Georgia was dating another 
man, Glen, who had a light complexion. Although Georgia got a DNA test that 
proved Marlo was Bobby’s child, he continued to ignore Marlo and often 
commented in front of Marlo that he wasn’t his father. As Marlo grew up, he 
asked Darrell about their father a few times and wanted to know what he was 
like. Ex. 37 at ¶¶3-4. 
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Bobby was always drunk and abusive. He took his problems out on 
Marlo. Bobby hit Marlo in the head with his hands, extension cords, and tree 
branches. One time, Marlo and Charles Nash, Jr. were in the house and Bobby 
told Charles, “Get the fuck out of my house.” As Charles got up to run out, 
Bobby hit Marlo. Ex. 36 at ¶2 (Declaration of Charles Nash, Jr). Another time, 
when Marlo was about eight, Bobby picked him up and threw him into a wall. 
Marlo’s imprint was left in the wall where the sheetrock busted. He got up 
really slowly. Bobby also knocked Marlo so hard with his fist that he sent him 
over Georgia’s couch. Ex. 62 at ¶6.  

 
Marlo had a black eye and bruises on his legs and arms. He had a big 

knot on his head once and said Bobby hit him. Ex. 36 at ¶3. Bobby hit him with 
a bat on his side and leg, and another time with a tire lug wrench in the back 
of his head. After the wrench incident, Marlo had difficulty breathing and 
called the police, but when they arrived, Georgia and Bobby said they didn’t 
know what Marlo was talking about. The police left without doing anything. 
Ex. 36 at ¶4. Marlo said he was going to kill Bobby and he hated Bobby for 
what he did to him. Marlo hated going home and he tried to stay out of the 
house as much as possible. He sometimes ran away to his friends’ homes. Ex. 
36 at ¶5. 

 
 

IV. HOME STABILITY & THE NEIGHBORHOOD 
 

1. Making a Single Parent House a Home 
 
Georgia was unsuccessful in her attempts to provide a home for her 

children, moving from place to place with her sons. Sometimes red eviction 
notices were posted to their door. Countless times, Georgia resorted to taking 
her family to live with her sisters and their families. She moved in and out of 
the homes of Shirley, Emma, Rebecca, and Jonnie. By the time Marlo reached 
middle school, he and his brothers had no less than ten residences identified 
through school records. Darrell stated it seemed like they were on the run, 
sneaking out of one apartment to move to the next one. Their furniture and 
personal belongings were thrown into the back of a truck and into cars to move. 
Ex. 37 at ¶16.   
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2. The Housekeeping 
 
Georgia’s employment rarely allowed her to be at home in the afternoon 

when the boys arrived from school and at night when it was bedtime. Georgia 
worked second shift. She was a hard worker but her house was messy. Ex. 152 
at ¶8. “The home was always dirty. Roaches crawled on the wall, in the dirty 
dishes that were piled high, and across the floor. Clothes were thrown around 
the house and leftover food was on the floor.” Ex. 153 at ¶3. Georgia depended 
on Darrell and Marlo to do the cooking and cleaning, while she allowed Larry 
to do what he wanted to do. Darrell and Marlo resented Larry for doing 
nothing. Ex. 38 at ¶6. Georgia worked a lot so family outings were limited. 
After Larry and Darrell left the house, Marlo helped babysit PJ. Ex. 155 at ¶2. 
Darrell grew up fast due to his responsibilities around the house. When 
Georgia worked, Darrell cooked, cleaned, and cared for Marlo and PJ. Ex. 37 
at ¶13. When Marlo met with this investigator, he recalled, around age nine, 
he felt like a maid in the house. 
 

3. Safety and Survival in the Ghetto 
 
The Herbert Gerson Park was a 200-unit public housing complex sitting 

on forty acres near Martin Luther King Boulevard and Lake Mead Boulevard 
in West Las Vegas. It was bordered by Highland Avenue, Coran Lane, and 
Cowterail Boulevard. The area was associated with slums and blight as well 
as a hub for crime. Today, Gerson Park is known as Whispering Timbers, an 
affordable housing development. Ex. 223    
(https://archives.hud.gov/content/focus/2002-08-27.cfm). 
 

Prior to the dismantling of Gerson Park in 1999, it was a rough place. 
During the time Marlo grew up, gang wars were rampant with constant 
shootings. Ex. 36 at ¶7. When Darrell and his brothers heard gunshots, they 
ducked down to the floor wherever they were. The sounds of gunfire rang 
through the house. It was their normal way of life. Ex. 37 at ¶21. 
 
 Georgia moved around a lot, trying to get away from gang-infested 
neighborhoods. When she moved somewhere decent, she couldn’t afford the 
rent and returned to the Gerson Park area. Ex. 153 at ¶3.  
 

Marlo and his cousins lived in different gang territories, which caused 
them to cross into different territories to visit family. When Marlo was around 
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nine, he was chased by gang members when he crossed lines to visit family. 
Ex. 35 at ¶5 (Declaration of Antionette Nash).  It was normal to hear shots ring 
out and have to go back in the house and wait awhile before coming out again. 
“You woke up, put on your clothes, and prayed to get where you were going.” 
Ex. 45 at ¶7 (Declaration of Ty’yiyri Glover). The first time Darrell witnessed 
someone shot, he was around age twelve. Ex. 37 at ¶21. When Marlo met with 
this investigator, he stated the first time he saw someone shot was around age 
eleven.   
  

 Growing up, Andrew Williams lived on Bell Street near the Gerson Park 
housing projects. The neighborhood was poor and everyone did what they had 
to do to survive. If kids did not have what they needed, like food or new clothes, 
they stole it. “I’m not proud of that, but we didn’t have a choice.” Ex. 34 at ¶2. 
The metro police were scared to come into the neighborhood because it was 
extremely violent. From a young age, kids learned to defend themselves from 
the vicious area gangs. Ex. 34 at ¶¶9-10. Racism was rampant during Marlo’s 
childhood years. People weren’t able to escape racism even when they stayed 
where they were supposed to stay. White people drove through the 
neighborhood and yelled “monkey” and “nigger.” Ex. 34 at ¶3.  
 

In the early 1980’s when Marlo was around age eight, Bobby Gronauer 
worked as a training officer for the Las Vegas Metropolitan Police Department: 
“The Gerson Park area was really bad. Gun violence was at an all-time high. 
Shootings happened all through the night and mother’s laid their children to 
sleep in bathtubs for their safety. Police were shot at regularly. Domino’s Pizza 
would not deliver and the fire department would not answer a call without 
police escort. The community was drug infested. People were dying daily. Kids 
didn’t play outside and families were afraid to leave their homes. It was a 
terrible place to live.” Ex. 59 at ¶2. (Declaration of Bobby Gronauer). 
 
 When Gronauer patrolled Gerson Park, he saw that people who were 
economically challenged really need special attention, a different kind of 
leadership. Ex. 207 (https://lasvegassun.com/news/2003/jun/17/mayor-shakes-
up-housing-board/). Around 1989, Gronauer implemented a pilot community 
policing program. Part of the outreach efforts included police officers who 
played football with gang members and local kids. Families felt safer coming 
outside. The program succeeded, but its success was short lived. Some officers 
didn’t support Gronauer’s program and believed he would get a cop killed in 
Gerson Park. Ex. 59 at ¶4.  
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As Marlo grew up, his life was full of experiences that brought grief and 
tragedy. When Marlo was around age eleven, the Candy Lady was killed. She 
lived in the end apartment near Marlo’s apartment. She was a pretty lady who 
wore red lipstick and gave the kids in the neighborhood candy. Her boyfriend 
hog tied and killed her. Marlo and other friends stood at the crime scene and 
talked about what happened. The murder had a lasting effect on some of the 
kids. Ex. 40 at ¶3 (Declaration of Kareem Hunt).  
 

Some of Marlo’s friends died at young ages. His close friend Richie Rich 
was gunned down at a store. At age fifteen, Baby J was killed. As he left the 
house of another friend (Kareem Hunt) and walked down the street by the 
Cotton Club, the police shot him. All the deaths hurt and took a toll. Ex. 40 at 
¶5. 
 

When Marlo was fifteen, Nechelle Wilson, a good friend he was dating, 
was killed. Nechelle went to see another friend. He had a gun, put it to 
Nechelle’s head, and pulled the trigger to scare her. There was a bullet in the 
gun and Nechelle was killed. Marlo was crushed when she died. It was the first 
time his cousin Ann had seen Marlo cry. After Nechelle’s death, Marlo changed; 
he went to jail more and distanced himself from the family. Ex. 35 at ¶6.  
 

Around age fifteen, Marlo’s best friend died in front of him. They walked 
in the dark along Lake Mead, back when it was a two lane street and there 
were no streetlights other than lights from an apartment complex. Marlo’s best 
friend was hit by a truck and dragged down the street until the truck stopped. 
Marlo watched as the trauma unfolded and held his friend in his arms while 
he died. Marlo said the skin on his friend’s chest, back, and legs were gone. He 
saw his friend’s heart beating because his skin and chest were ripped open. Ex. 
62 at ¶10. 

 
  
V. DEALING WITH POVERTY  
 

Georgia wasn’t good at managing her money. Ex. 37 at ¶¶14-15. 
Although Georgia received food stamps, towards the end of the month there 
was no food in the house. Ex. 63 at ¶4. Some days Georgia’s boys didn’t have 
school lunch money. Marlo and his brothers received hand-me-down clothing 
and participated in the Operation School Bell program that allowed 
disadvantaged children to receive donated, used clothes. Ex. 38 at ¶5. A school 
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counselor or teacher made recommendations for students to participate. Ex. 37 
at ¶15; Ex. 50 (Operation School Bell Assistance League of Las Vegas.pdf). 
Often Marlo and his brothers returned home to find the utilities disconnected 
for lack of payment. Ex. 37 at ¶14. Georgia regularly appeared at the social 
services office where her sister-in-law, Julia, worked to ask her for money. Ex. 
34 at ¶2. 

 
Everybody struggled in the family. Georgia’s siblings always stayed in 

proximity of each other, so they could help each other in need. When one family 
didn’t have food, the other shared what they had. Ex. 38 at ¶2. Sometimes 
when there was not enough food in Georgia’s house, Darrell walked to an aunt’s 
house to get food to cook for him and his brothers. Ex. 37 at ¶15. Many times 
Marlo, his brothers, and cousins went to bed hungry because there was nothing 
to eat. Ex. 62 at ¶3. To have meat, David and his cousins went to the park and 
shot ducks. They made rock candy from Burrup syrup, and when new 
apartment complexes were built, they ate tar from the pavement and the roof. 
38 at ¶3. 
 
 There were plenty of “poor man” meals created when there was barely 
any food in the house. Sometimes Marlo’s family ate sugar bread, which was 
bread with mayonnaise sprinkled with sugar for energy. Ex. 62 at ¶3. They ate 
cheese sandwiches, syrup sandwiches, and cereal. When they ate cereal, they 
added water to the milk to make it go further. The bowl was passed from person 
to person. After the first person finished their bowl of cereal, the second person 
used the same bowl so as not to waste the left over milk, and so no one had to 
eat dry cereal that wasn’t sugar coated. Ex. 63 at ¶4. They even ate mayonnaise 
sandwiches and ketchup sandwiches. Ex. 155 at ¶4. Marlo and his brothers ate 
dry corn flakes and sometimes corn flakes with water because there was no 
milk; other times they went to bed hungry. Ex. 38 at ¶5. 
 
  Andrew Williams and Georgia’s oldest son, Larry, were good friends. 
Occasionally, Andrew saw Larry and Darrell at their Aunt Jonnie’s house. 
Some days when asked, Larry and Darrell told their aunt they hadn’t eaten all 
day. Under the impression Larry and his brothers did not have enough food to 
eat at home, Andrew took family-size packs of meat from his mother’s freezer 
at least twice a month and gave it to Larry. Larry’s cousin, Johnny Hudson, 
helped by giving them money from his illegal street activities. Ex. 34 at ¶5.  
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VI. RESENTMENT FROM THE CHILDREN 
 
Darrell was direct with his opinion of Georgia and how she parented the 

boys. Georgia favored Larry, the oldest child over her other sons. The 
favoritism was shown in every aspect of their lives: Larry got new clothes and 
toys when the others did without; Larry wasn’t held accountable for any wrong-
doing, even if he was clearly responsible; and he wasn’t made to do chores 
around the house. Ex. 37 at ¶7. 

 
Darrell referred to his mother as lazy; she did not pay her bills and did 

not take care of family meals, grocery shopping, or the laundry. From Darrell’s 
perspective, Georgia didn’t ignore the children; she was just too lazy to take 
care of them. It felt like an “emotional abandonment.” Georgia expected Darrell 
to practically raise Marlo and later PJ. She didn’t help the children with their 
homework or make any effort to ensure they were in school. Ex. 37 at ¶12. 
 
 Georgia’s sisters talked about how lazy Georgia was and sometimes 
fussed at her for not taking care of her children. Ex. 37 at ¶15. 
 
 For a significant time during Marlo’s childhood, Georgia worked second 
shift and sometimes swing shift. It began when Marlo was in the first or second 
grade. Georgia wasn’t home when her boys got home from school or when they 
went to bed. It became Darrell’s responsibility to supervise Marlo and PJ; he 
was their primary caretaker because Georgia wasn’t there for them. Darrell 
realized as a youngster, he and his brothers had to survive on their own. Ex. 
37 at ¶13.   
 
  
VII. ABOUT MARLO THOMAS 

 
1. The Infant, Toddler 

   
Marlo Demetrius Thomas was born on November 6, 1972 around 3:00 

p.m. in his mother’s apartment located in the Herbert Gerson Apartment 
complex. Marlo weighed seven pounds and three ounces. He was hospitalized 
for three days after his transport to the hospital. He received no prenatal care 
and was a sickly child as an infant. He suffered from something like the flu 
when he was a few weeks old. Doctors prescribed antibiotics. Ex. 54. 
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 Georgia drank alcohol throughout her pregnancy with Marlo. To escape 
the emotional pain of living with her abuser, Georgia drank almost every day, 
unaware that alcohol could have an adverse effect on her child. Ex. 54. Georgia 
left Bobby when she was in route to Las Vegas pregnant with Darrell, but he 
followed her there and the beatings continued. Georgia believed Marlo was 
injured while she was pregnant with him. Ex. 53. 
 

Georgia recalled Marlo was slower than the other children in her family. 
He began walking between one and two years old and said simple words like 
mama or dada at age one. Georgia did not care about Marlo or what happened 
to him. Around age one Marlo’s babysitter dropped him on his head, but 
Georgia didn’t take him to the hospital. When he was around age two, Bobby 
Lewis and Marlo’s uncle, Robert Nash, gave Marlo an unknown amount of 
vodka. As a result, Marlo slept an unusual amount of time. Although Georgia 
couldn’t wake Marlo for two hours, she didn’t take Marlo to the hospital. Ex. 53. 
Marlo was “slow, slow, slow.” He was slow in talking, walking, and crawling. 
Marlo was delayed in his development and couldn’t pick up learning things like 
most children. Ex. 44 at ¶9.    
 
 

2. The Preschooler, Age 4 – 5 
 
A list of addresses at which Marlo’s family resided is found in his school 

records. The list depicts Marlo’s disruptive moves in his schooling, especially 
as a child with learning deficiencies and behavioral concerns. When Marlo was 
in kindergarten through second grade (1978 - 1981), he changed school seven 
times. By fourth grade, he had attended eleven schools. The full impact of these 
moves may not ever be known, but it is clear his education was impacted. Ex. 
49 (Marlo Thomas school records).  
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  Home Address                                
while attending...  School/ Address Grade Age 

Gerson Park Apartment                              
Las Vegas, NV    Birth - 4 

449 Kings Ave                         
North Las Vegas, NV 

Madison Elementary School         
1030 J Street LV K 4 - 5 

408 Duchess St                           
N. LV NV 89030   

Jo Mackey Elementary                 
2726 Englestad  North LV             K 5 - 6 

1205 Adams Ave                           
Las Vegas, NV 89106 

W.E. Ferron Elementary             
4200 Mountain Vista, LV 1 6 

Oran K Gragson Elementary      
555 North Honolulu, LV 1 6 

2036 Hassell Ave                                          
LV 89106 

Crestwood Elementary              
1300 Pauline Way, LV 1 7 - 8 

Twin Lakes Elementary               
3300 Riverside Dr. LV 1 8 - 9 

CH Decker Elementary            
3850 Redwood, LV 2 9 

1801 N J St. #G-2                      
Las Vegas, NV 89106 

CH Decker Elementary            
3850 Redwood, LV 3 9 

833 Hassell Ave                              
Las Vegas, NV 89106 

Red Rock Elementary                
408 Upland Blvd, LV 3 9 

Red Rock Elementary                 
408 Upland Blvd, LV 4 10 

953 Hart Ave                                        
Las Vegas, NV 89106 

Vail Pittman Elementary          
6333 Fargo Ave, LV 4 10 

Helen M. Smith Elementary     
7101 Pinedale Ave, LV 4 11 

1917 Yale #A                                     
North LVS, NV 89030 

Miley Achievement Center       
6171 W Charleston Blvd  LV 5 11 

Miley Achievement Center       
6171 W Charleston Blvd  LV 5 11-12 

Walter Bracken School             
1200 N. 27th Street, LV 6 12 

William E. Orr School                
1562 E. Katie Dr. LV 7 13 
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Miley Achievement Center        
6171 W Charleston Blvd  LV 6 13 

1917 Yale #A                                     
North LVS, NV 89030 

Garside Junior High School        
300 S. Torrey Pines, LV 7 13-14 

Miley Achievement Center                 
6171 W Charleston Blvd  LV 8 14 

Garside Junior High School                          
300 S. Torrey Pines, LV                             8 14 

1505 Cartier #D                                   
North LV, NV 89030   8 14 

2712 Spear St. Apt D                   
North LV 89030 

Miley Achievement Center       
6171 W Charleston Blvd  LV 8 14 

2712 Spear St. Apt D                   
NLV 89030 

Third Cottage Program            
Zenoff Hall                
Juvenile Court School 
601 N. Pecos, LV 

8 14-15 

NYTC at Elko                                
100 Youth Center Rd     
Elko, NV 

 16 

Rancho High                                             
1900 Searles, LV 

 16 

NYTC at Elko                                
100 Youth Center Rd      
Elko, NV 

10 16 

NYTC at Elko                              
100 Youth Center Rd      
Elko, NV 

11 16 

2712 Spear St. Apt D                   
North LV 89030 

Chaparral High                         
3850 Annie Oakley Dr. LV 11 16 

Rancho High                               
1900 Searles, Las Vegas 11 16 

Jefferson Opportunity High                   
1941 Jefferson | North LV  11 16-17 

Zenoff Hall                   
Juvenile Court School 
601 N. Pecos |  LV 

 17 

           Ex. 221 Marlo Thomas Residential Chronology 
 

Marlo entered kindergarten at Madison Elementary School. He was 
enrolled for one month prior to transferring to Jo Mackey Elementary School. 
Marlo’s transfer was based on his residential move. Georgia and her sons 
moved in with her sister Shirley and her family. Ex. 49; Ex. 44 at ¶8.  
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Marlo’s physical abuse continued. During Marlo’s preschool years, he 
was hit by a car and knocked down and not treated. Ex. 53. Georgia failed to 
seek medical attention when Marlo fell out of a moving car and hit his head, 
around age five. He sat too close to a door not properly closed. Ex. 54. When 
Marlo was around age seven, he was beaten by the neighborhood kids. One 
time he was kicked in the head. Ex. 53. When Marlo was around nine or ten, 
he fell outside and hit his head. Marlo had bruises and something wrapped 
around his head from the hospital. Ex. 37 at ¶11. Around age sixteen he was 
in a street fight and someone hit him in the head with a rock, leaving a big 
bruise. Marlo was in another fight and got his jaw broken. Ex. 37 at ¶11.  

 
 
3. Childhood Years, Age 5 -12 

 

 Ex. 113 
 
Around age six, Marlo asked Georgia questions about why his dad didn’t 

love him. Ex. 53. By this time Marlo had experienced the emotional abuse of 
his father’s rejection, the verbal and emotional abuse of his mother and the 
physical abuse of both parents.   
 
 When Marlo entered first grade at W.E. Ferron Elementary School, his 
home address had changed again. Marlo was enrolled for four months before 
transferring to Oran K. Gragson Elementary School at age seven. These school 
years when Marlo was supposed to enter the second grade, he was kept back 
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to repeat the first grade at Crestwood Elementary School. Marlo’s home 
address had changed once again. At age eight, Marlo transferred to Twin Lakes 
Elementary School and completed the first grade. He moved on to the second 
grade at C. H. Decker Elementary School. Ex. 49 at CCSD0020-29. 

 
Based on the earlier statements of Antionette Nash and Darrell Thomas 

and available school records, Marlo had significant problems related to 
learning and classroom behavior. His problems date as far back as 
kindergarten. Making the issue even more complex is the fact Marlo changed 
schools often while in elementary grades. It is possible he slipped through the 
cracks simply because no official saw him for more than a few months before 
he transferred to another school. Ex. 221. 

 
School records documented several years of turbulence for Marlo. While 

in the second grade, at age nine, Marlo was referred by the Clark County 
School District (CCSD) for a psychological evaluation due to academic failure 
and poor behavior. According to school psychologist Jerry Swan, Marlo had 
difficulty with language-related concepts, lacked phonetic analysis skills, and 
functioned in the “slow learner” range. Marlo was placed as a Learning 
Disabled student in the resource room at Decker Elementary. It was also noted 
Marlo’s speech was difficult to understand. Ex. 49 at SPD02205-07. 

 
By fourth grade, Marlo had attended two schools while in kindergarten, 

four schools while in first grade, one school while in second grade, two schools 
while in third grade, and four schools as a fourth grader. At age nine, Marlo 
returned to C. H. Decker in the sixth grade and transferred to Red Rock 
Elementary School. By age ten, Marlo was in the sixth grade at Vail Pittman 
Elementary School and repeated the sixth grade at Helen M. Smith 
Elementary School. He frequently moved around in schools during the sixth 
grade, but his residence remained unchanged. Marlo, age eleven, was tested to 
determine his current levels of functioning. Marlo was again referred to special 
services of the school district due to his severe acting-out behaviors. Marlo was 
classified as Educationally Handicapped. Ex. 49 at SPD02208-12. 

 
The Individualized Education Program committee met and 

recommended Marlo be placed in the Severely Emotionally Handicapped 
(SEH) program at Children’s Behavioral Services (CBS). CBS ran a school 
known as Miley Achievement Center. Marlo was described at Miley as agitated 
and disruptive, verbally and physically. Specific concerns about Marlo’s 
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behavior included attention seeking, disruptiveness, short attention span, 
fighting, disobedience, and easily angered. Ex. 48 at SPD04554-55. 

 
Marlo was often picked up by police at Miley after assaulting students 

and/or staff.  Marlo moved in and out of the program four times, during grades 
four through eight. At age eleven, Marlo was arrested for battery for striking 
his CBS teacher. The petition was disposed of with judicial reprimand. 
Approximately four months later Marlo was arrested for robbery, amended to 
battery, for hitting another student in the head. He received probation. Marlo, 
age eleven, was held back from sixth grade to repeat fifth grade at Miley. Less 
than thirty days after the placement, Marlo was arrested for another battery 
and received probation. Marlo walked in the classroom and hit a student in the 
back. The teacher told Marlo to stop and stand outside the classroom. Marlo 
became verbally abusive and kicked her in the leg. Ex. 48 at SPD04540. 

 
Darrell spent significant time with Marlo, throughout his schooling, 

trying to help him understand math, reading, and how to write. Darrell spoke 
to several of Marlo’s teachers over the years, sometimes pretending to be their 
mother or father during phone conversations. The teachers told Darrell that 
Marlo’s problems were related to him “not paying attention” in class. Marlo 
could not follow simple instructions. At home Darrell only gave Marlo basic 
chores like sweeping the floor and emptying the trash. When Marlo was given 
a more complex task, he could not successfully complete it without someone 
standing there to watch and remind him what to do. Ex. 37 at ¶18.   
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4.  Adolescence/ Teen Years, Age 12 - 18 Education 

 

                  Ex. 112 
 
When Marlo met with this investigator, he stated his dream, as a 

teenager, was to live to reach the age eighteen, then twenty-one, twenty-five, 
and so on. By the time Marlo reached adolescence, he had seen someone shot 
and killed. Marlo’s neighborhood was rough and drug-infested. There was a 
high presence of street gang activity. People died daily and kids didn’t play 
outside. Marlo had no one to protect him in the street and no one to protect 
him in the home. Marlo continued being beaten by Georgia and Darrell. His 
father had beaten and denied him and was locked away in prison. Marlo 
experienced going to bed hungry and waking up with nothing to eat. His single 
parent household was rough. When Marlo met with this investigator, he stated 
that by age twelve he did anything to get by and take care of himself. He sold 
drugs and brought the proceeds into the household. Georgia knew of it and 
allowed him to help her out.  
 

Marlo seemed slower than the average child and had disabilities. He was 
the only one of the siblings who didn’t finish high school. Ex. 155 at ¶3. Marlo 
half did most things from childhood up. He wore dirty socks day after day until 
they smelled as bad as he did. He kept dirty clothing mixed with clean clothes 
and did not match his clothes. His pants and shirts looked silly together. Marlo 
didn’t like to bathe. He ran the water, but didn’t get in the tub. Georgia forced 
him to shower. Darrell stood over Marlo while he got in the tub to make sure 
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he got wet. Darrell and others complained to Marlo that he “stank.” Ex. 37 at 
¶18. Charles Nash, Jr. asked, “Would you want to run water on your body with 
all those bruises and welts stinging? Ex. 36 at ¶3. Throughout this period 
Marlo was not only beaten by Georgia, but his brother Darrell had become a 
disciplinarian also. Marlo was a bed wetter, at least all the way up through 
sixth grade/age twelve. Ex. 37 at ¶19; Ex. 36 at ¶11.  

 
 In Middle School, Marlo fought a lot and got expelled. Teachers told 
Georgia that Marlo needed help. Georgia had felt that Marlo needed help since 
he was small, but she didn’t care enough about him to actually get help. 
Georgia was clueless about caring for Marlo’s mental and emotional problems. 
She was frustrated with her inability to change Marlo’s behavior. Ex. 53.  
Georgia may have been in denial regarding the severity of her son’s needs. 
When Marlo was at Miley, she requested he be placed in a less restrictive 
program and returned to regular school. Ex. 49 at SPD02234. 
 

Marlo didn’t attend school with the rest of the kids. He rode the short 
bus for challenged students and went to special classes. When Marlo was 
around twelve or thirteen, neighborhood friends laughed at him when he told 
them how he and his classmates went to the window when it rained and sang 
“rain, rain go away, come again another day.” Ex. 45 at ¶4. 

 
At the time Marlo was sent to Miley Achievement Center in 1984, it was 

located on the grounds of the state psychiatric hospital on West Charleston 
Boulevard. Miley educated children in grades first through twelve. Several 
grades were combined, because there were so few students in each. Fourth and 
fifth grades were in one classroom. Sixth through twelfth were taught in 
another room together. Mr. Roy Shupe, a lead teacher and former 
administrator at Miley described the school as a highly structured program. 
Children who lived on site, in-patients of the psychiatric hospital, were 
educated there also. Marlo and other students unable to succeed in regular 
classrooms or even resource rooms at regular schools were bussed to Miley 
from various schools. Ex. 196 at ¶¶1-3.   

 
Shupe recalled Marlo suffered from learning disabilities and stated the 

problem may have been associated with poor cognitive function/memory. He 
also recalled Marlo had an impairment with regard to his judgement. Marlo 
could not control his anger and angered easily. He was often in trouble for 
acting out and was referred to juvenile court for assaulting teachers and 
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students at Miley. Juvenile records indicate Marlo was picked up by police 
eight times in a just a few months while at Miley. The policy at Miley was to 
treat every instance of assaultive behavior as a serious event. The police were 
always called, even if the “offense” was a child kicking a teacher. Juvenile court 
officials were of the opinion that minor infractions should have been handled 
at the facility, not referred to court. Ex. 196 at ¶¶4-5. 
 

Some misbehavior at Miley was managed on-site, by placing the 
disruptive child in a “time-out room.” Students were observed for up to hours 
at a time, until they were deemed fit to return to class. If a child’s behavior 
was indicative of a mental disorder, the staff at Miley might refer the child’s 
parent to a psychologist or psychiatrist. It then became the parent’s 
responsibility to seek help for the child, whether it involved counseling or 
therapy. Ex. 196 at ¶¶6-7. 
 

Marlo, around age twelve, entered Walter Bracken Elementary School 
in the sixth grade. According to juvenile petitions, Marlo struck another person 
in the leg and trespassed. The juvenile court plea hearing noted Marlo was 
staffed with the Oasis program through CBS. The juvenile court ordered a 
psychological evaluation of Marlo. The evaluation was performed by Eric S. 
Smith, Ph.D., a clinical psychologist. Ex. 48 at SPD04445-46. 

 
Marlo was again sent to the Miley Achievement Center. His behavior 

continued to be disruptive and aggressive. At age twelve, Marlo was charged 
with disorderly conduct, battery (four counts total), and trespassing resulting 
from three separate incidents at Miley. The charges resulted in probation 
and/or were dismissed. When he was thirteen, he was arrested twice, both 
times for battery related to incidents at Miley. Unsurprisingly, Marlo was 
terminated from probation. Marlo was adjudicated delinquent and made a 
ward of the court. A juvenile probation officer noted in his report that Marlo 
“has a total lack of impulse control and an inability to control his temper . . . .” 
The recommendation was a structured setting where Marlo could receive 
counseling and group therapy. Marlo was sent to the Third Cottage Program, 
operated by the juvenile court. Ex. 48 at SPD04569-79. 

 
After five weeks Marlo was kicked out of Third Cottage and transferred 

to Zenoff Hall, another juvenile detention facility on the campus. Marlo’s 
infractions during his five weeks at Third Cottage included seven incidents of 
disruptive behavior at school and the assault of a student in the chow hall. A 
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staff member noted Marlo often agitated his peers by throwing them gang 
signs. Ex. 48 at SPD04605-17. 

 
Each time Marlo had contact with juvenile authorities, Georgia was 

interviewed about his behavior at home. She consistently described her 
relationship with Marlo as a close one. She told of his unwillingness to follow 
her instructions, but never allowed court officials to hear the real struggles of 
mental, emotional, and physical abuse in Marlo’s home life, a possible reason 
for his behavior. Ex. 48 at SPD04571-77. 
 

Zenoff Hall was the last stop for juveniles in Clark County. A month after 
arriving at Zenoff Hall, with no improvement in his behavior, fourteen-year-
old Marlo was sent to the NNYTC. He remained there seven months and 
attended ninth grade. Ex. 48 at SPD04591-93. NNYTC has been the subject of 
a Department of Justice investigation for mistreating the youth. Ex. 108 
(Investigation of Nevada Youth Training Center). 

 
Two months after Marlo’s release from NNYTC at age fifteen, Marlo and 

five other youths were observed shoplifting at a mall by a female security 
guard. When the guard and others tried to apprehend the kids, they all took 
off running, except for Marlo. He stood and confronted the guard in the parking 
lot of the mall, cursed her, hit her in the face, and also punched a store 
manager, knocking out two teeth. Marlo got into the security vehicle and ran 
it into a curb and tree, then fled on foot, crossing the freeway. Marlo was not 
apprehended until two weeks later, when he returned to the mall. Marlo was 
charged with battery, grand larceny, grand larceny auto, and malicious 
mischief. Marlo was placed in juvenile detention, where he had significant 
problems, including fighting. Marlo was returned to NNYTC for seven more 
months. Ex. 48 at SPD 4660-65, 779-82. 
 

Upon Marlo’s release on parole, he returned to Las Vegas and continued 
in the eleventh grade at Chaparral High School. After two transfers, Marlo was 
sent to an alternative school. Marlo earned D’s and F’s in all his classes during 
the eleventh grade. Ex. 49 at CCSD0003-07. 

 
At age seventeen, per a juvenile court petition, Marlo allegedly struck, 

pushed, and pulled the hair of two girls, one being his nine-year-old cousin. Ex. 
48 at SPD04524. The following day, according to police records, Marlo and an 
older man went to a hotel room and offered to sell the occupant crack cocaine. 
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When the occupant refused, Marlo and the older man pushed their way in to 
the room. The victim was beaten by the older man and robbed of $350.00. 
During the fight, Marlo was alleged to have run out of the room, obtained a 
“boulder,” and thrown it at the victim. The victim suffered a broken wrist and 
had teeth knocked out. Marlo was arrested and certified as an adult for robbery 
and placed in adult jail (Clark County Detention Center - CCDC). He was 
released three weeks later on his own recognizance. Ex. 48 at SPD04677-81. 
  

About six weeks later, Marlo was arrested for possession of a stolen 
vehicle. Marlo and the two other occupants fled on foot. Marlo was 
apprehended. The case was reduced to a misdemeanor and Marlo received 
credit for time served. Ex. 48 at SPD04686-88. 
 

A month after his release for the stolen car, Marlo was arrested for 
robbery with use of a deadly weapon and obstruction of a police officer. 
According to court records, the victim was robbed by Marlo, along with his 
fourteen year old cousin, Sherman Nash, and an older male who got away. 
While a police officer interviewed the victim, Marlo walked past and was 
identified as one of the robbers and was arrested. During an interview at 
CCDC, Marlo stated the victim tried to buy narcotics from him and his cousin. 
He admitted taking the man’s money. Marlo later pled guilty to attempted 
robbery; the other charge was dismissed. Certified as an adult, Marlo was 
sentenced to six years in state prison. This was just prior to his eighteenth 
birthday. Ex. 48 at SPD04697-4701. 
 
 
VIII. AN OPPORTUNITY FOR MARLO 
 

When Marlo was around age thirteen, he went to live with Tony Thomas, 
a younger brother of Georgia’s, and his wife, Julia Williams. Julia kept her 
maiden name because she didn’t want the association of the Thomas family. 
Marlo had acted out and was rebellious towards Georgia. TJ was called to 
Georgia’s house to talk to him. TJ walked into a potential duel between Georgia 
and Marlo. They both had fists balled up and were yelling and screaming at 
each other. Georgia cried and said “take him;” she wanted Marlo out of her 
house. Marlo was taken home to live with TJ, Julia, their son Mario, and Julia’s 
nephew, Antonio. Antonio had been sent to live in the home because he had 
gotten into trouble and needed a mentor. Ex. 152 at ¶1; Ex. 153 at ¶5.    
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Marlo arrived at the home in filthy clothes, smelling of urine and body 
odor. The first day, he mainly stayed to himself. As the family sat to eat dinner, 
Marlo sat away until he was told to join. Marlo thought he had to wait and get 
his food last. Once Marlo had eaten, he sat and stared at the remaining food 
until he was told it was alright to get more if he wanted it. Later that evening, 
Georgia called and asked Tony to keep Marlo and not return him home. At 
bedtime Tony talked to Marlo and told him Georgia asked them to keep him. 
Marlo cried and asked, “My momma don’t want me?” Early the following 
morning around 2:30, as Tony arose for work he found Marlo tiptoeing to the 
refrigerator as if to take food. After Marlo apologized, he was assured there 
was plenty of food and if he was hungry during the night he should turn the 
light on and get what he wanted. Ex. 153 at ¶¶6-7. 

 
When Marlo arrived to the home, his speech was slow, almost as if he 

stuttered. It was difficult for Marlo to put two words together. Tony learned 
that Marlo was scared to talk to his teachers because of his speech; he believed 
they made fun of him. Marlo’s writing reflected something was delayed. The 
things he wrote did not go together as a sentence. Julia and Tony worked 
closely with Marlo when he didn’t understand his school work. Julia’s sister, 
Linda, a special education teacher also assisted. His speech improved in his 
new environment. Tony and Julia never became legal guardians to Marlo and 
could not change any parts of his IEP. Georgia wasn’t very smart and 
understood little, but she was the only one who could authorize any changes in 
Marlo’s IEP meetings. Ex. 153 at ¶¶11-13. 

 
 

IX. THE OPPORTUNITY TAKEN AWAY 
 

Marlo was in the home of Tony and Julia for almost two years. His 
schooling was not interrupted; he was bused to the same behavioral school. 
There was a significant change in Marlo’s behavior. Marlo’s positive transition 
allowed him to become a joy in the home. Ex. 152 at ¶9.  Marlo was introduced 
to many new things. He vacationed with the family to Disney Land, Magic 
Mountain, Mount Charleston and other places. Ex. 153 at ¶10.  

 
There were many differences between the homes of Georgia and Tony. 

Tony lived in a very nice neighborhood in North Las Vegas (2740 Salt Lake 
Street) and Georgia lived in the projects (Gerson Park area). Tony was a college 
graduate and Georgia didn’t complete high school. In Tony and Julia’s home 
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there were house rules and daily routines enforced in a positive, controlled 
environment. One of the biggest differences that had a positive effect on Marlo 
was a two parent home versus a single parent home. Marlo was shown love 
and much more attention. He was spoken to in an age-appropriate manner and 
no longer yelled at like a two year old by Georgia, Larry, and Darrell. Whereas 
Georgia whipped Marlo, he was spoken to in Tony and Julia’s home. Marlo and 
Tony had many father/son moments. Tony and Marlo watched football games, 
and one time after a UCLA game, Marlo expressed he wanted to become an 
NFL running back once completing high school and attending UCLA. Marlo 
was a very good football player and had the potential to play pro ball. Ex. 153 
at ¶14. 

 
Marlo appeared to be on the right track. His behavior changed for the 

better but suddenly Georgia wanted him back. Ex. 152 at ¶9. Larry and Darrell 
noticed a big difference in Marlo; he was much more respectful and answered 
to his mother with “yes momma” and “yes ma’am.” Once Georgia saw Marlo’s 
good progress, she wanted her son back. Ex. 153 at ¶15. It was the end of 
Marlo’s short-lived dream and his opportunity for success was ruined.   

 
Although Tony thought Georgia was taking Marlo back too soon, he 

reluctantly returned Marlo. Tony asked Georgia to allow Marlo to return to his 
home long enough to get him through high school but Georgia said no because 
she needed somebody home with her. Marlo sobbed horribly when Georgia took 
him away. The first night back with Georgia, Marlo left the house several times 
and tried to return to Tony’s home, but Georgia stopped him each time. Ex. 153 
at ¶¶16-17.  
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X. ADDITIONAL INFORMATION ABOUT MARLO’S SIBLINGS 
 

1. Larry James Thomas 
 

Ex. 111 
 

Larry is the oldest sibling. Georgia never had Larry clean the house or 
care for the younger siblings. He was treated better than Darrell and Marlo. 
Larry sold drugs and was a gang member. Marlo looked up to him. Larry 
played track, basketball, and football. Ex. 37 at ¶20. Larry was somewhere 
around the tenth grade when he got in trouble and went to live with his 
mother’s brother, John, and his wife Everlyn. One time Larry told his aunt 
Everlyn he hated his mother and didn’t want to live with her. There was a lot 
of anger towards Georgia from Larry and his brother Darrell. Larry was 
verbally abused by Georgia. He later went to prison for sex crimes. Georgia 
didn’t watch her children, and Everlyn always believed someone had molested 
Georgia’s children. Ex. 199 at ¶¶6, 11, 16. 

 
Just like some of Georgia’s nieces and nephews, all of her boys could not 

escape the plague of deviant sex acts. Around age twenty-six, when Larry was 
married, he was charged with four counts of sexual assault, three counts of 
statutory sexual seduction, two counts of lewdness with a minor, and eight 
counts of sexual assault with a minor under fourteen years of age on or between 
August 1993 and May 1, 1994. Larry served in a custodial care position as 
director of a community drill team, “Queenettes.” His victims were between the 
ages of twelve and fourteen and were members of his drill team. 
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Georgia and her daughter-in-law Delene, Larry’s wife, went to the home 
where one of the victims lived and argued with the victim. She wanted to know 
what happened between the girls and her son. Once the victims told Georgia, 
she told them they were liars and tried to hit one of the girls.  

 
Larry was found guilty on eleven counts and ordered to serve ten years 

on the first count and ten years on all other counts run concurrently. Larry is 
currently registered as a tier two Nevada sex offender and now serves as Pastor 
of Fountain of Praise Ministry, in Las Vegas. Ex. 60 (Larry Thomas Criminal 
File); Ex. 145 (Sex Offender Registry); Ex. 225 (Fountain of Praise Ministry 
Annual Report).  

 
 
2. Darrell Bernard Thomas, Sr.  

 

 Ex. 109 
                                             Darrell with his mother, Georgia 

 
  Darrell is Georgia’s second oldest child and the oldest son of Bobby 
Lewis. After Georgia and Bobby broke up, Darrell occasionally saw his father 
at the homes of his maternal aunts, Shirley and Emma. Ex. 37 at ¶4. Darrell 
ran track and played basketball. He and Larry smoked weed and drank Old 
English 800. Marlo used marijuana as a teen also and tried to sell it to Darrell’s 
friends. Ex. 37 at ¶20. As a teenager, Darrell was in and out of trouble. He had 
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a few run-ins with school authorities and was suspended. Ex. 79 at CCSD0038 
Darrell Thomas school records). Georgia wouldn’t try to re-enroll Darrell, so he 
sometimes phoned the dean and pretended to be his mother or father to return 
to school. One time Darrell ran away from home because Georgia whipped him. 
The police found no bruises or welts, so they transported him to Child Haven 
where Georgia picked him up Ex. 37 at ¶¶8, 12. Everlyn Brown stated Georgia 
was hard on Larry and Darrell. Ex. 199 at ¶6.  
 
 One time Darrell was caught stealing and faced jail time. Everlyn went 
to court and spoke on his behalf. She expressed to the judge she thought Darrell 
had been abused at home. Darrell went to live with her and his uncle John for 
about three years. Ex. 199 at ¶7. Darrell graduated from high school and 
moved away from home. Darrell periodically went by his mother’s house to 
check on Marlo and PJ. He never lived with his mother again, until she moved 
in with him in later years after her health had declined. Ex. 37 at ¶¶22-23. 
 

Darrell was a minister by age eighteen. He married his first wife, 
Cynthia, and they secured their own place. Shortly into the marriage, Darrell 
became physically and verbally abusive. He choked, scratched, slapped, and 
restrained her; he threw objects and whipped her with belt buckles. Everlyn 
came to their home often and advised Darrell not to hit Cynthia. Darrell was 
also controlling. When he was at home, he determined who Cynthia talked to 
and how long she talked. Ex. 199 at ¶12; Ex. 226 at ¶¶3-5 (Declaration of 
Cynthia Thomas). 
 
 Darrell stated that Georgia frequently beat him, and he was treated 
badly growing up. Darrell and Georgia had a horrible relationship. Cynthia 
saw them scream and yell at each other all the time. Georgia often said, “I can’t 
stand Darren.” (The family called Darrell, Darren.) Cynthia heard that 
Georgia’s sisters Jonnie and Shirley were more like moms to Darrell than 
Georgia was. Jonnie talked about how bad Georgia treated Darrell. Ex. 226 at 
¶¶5-7.  
 

Georgia knew that Darrell was abusing Cynthia, and she told her to give 
Darrell a break because he used to see Bobby beat her. Cynthia stated she left 
the marriage many times and returned, but there was something about the 
last hit that allowed her to leave for good. Shortly after giving birth to their 
fourth child, Darrell arrived home and kicked two church members out of the 
house who came to see the baby. Once they left, Darrell grabbed Cynthia and 
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she ran to the bathroom. He followed her and slapped her in the face; she fell 
backwards and slid down the bathroom wall. Ex. 226 at ¶¶5, 11. 

 
Darrell was a womanizer and cheated during the ten year marriage. 

Once he divorced Cynthia, he married Adrian, his current wife. Darrell has 
since apologized for the way he treated Cynthia. Ex. 226 at ¶14. 

 
Darrell attended Pastor Alan Kincad’s church. When Marlo met with 

this investigator, he stated Bobby Lewis lived two doors down from Georgia, 
and Pastor Kincad lived in the middle between them.  

 
Pastor Kincad was familiar with the family and mentored Darrell. 

Darrell became a minister and continues to pastor. He serves as Bishop of The 
Greater Philadelphia Church of God in Christ in North Las Vegas. Ex. 199 at 
¶13; Ex. 119 (The Greater Philadelphia Church of God in Christ Annual 
Report). 

 
Around age twenty-nine, Darrell was charged with five counts of 

lewdness with a child under the age of fourteen during or between July 1993 
and June 1996. There were three victims. Darrell entered an Alford plea to a 
lesser charge of open or gross lewdness. He was sentenced to one year in the 
Clark County Detention Center with time suspended, and placed on a three 
year probation. He was ordered to perform sixteen hours of community service 
per month during the life of his probation. Ex. 56 (Darrell Thomas Criminal 
File). Darrell was married to Cynthia during this time and she was pregnant. 
One of the victims told Cynthia what happened with the girls. After Cynthia 
asked Darrell about the allegations, he beat her, grabbed her by the shirt, and 
held her against the sink. Afterwards, Cynthia talked to the mother of the girls 
because she didn’t want to get in trouble for knowing about it and not doing 
anything. Ex.226 at ¶10. 
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3. Paul Hardwick Jr, “PJ” 
 

Ex. 156 
 
PJ is the youngest of the four sons. He was born May 21, 1980. PJ has 

fond memories of Marlo picking him up from school on his bike and riding him 
home on the handlebars. Marlo was his protector.  Ex. 155 at ¶2.  
 

Little is known about PJ other than he escaped most of the physical 
abuse in the family because he was the baby. PJ watched what happened and 
learned not to do anything to set his mother off. PJ got a pass because he was 
the youngest and he wasn’t Bobby Lewis’s son. Georgia hated Bobby and 
because of her feelings, she took it out on Darrell and Marlo. Ex. 155 at ¶7.  

 
When PJ was born, Georgia became very attached to him and his father. 

Georgia further pushed Marlo and the others away. PJ got whatever he 
wanted, but when Marlo asked for something, Georgia told him to leave her 
alone. Ex. 199 at ¶5. 

 
 PJ’s father, Paul Hardwick, Sr., wanted to be in his son’s life, but Georgia 
made it difficult. When Paul moved on from his relationship with Georgia and 
wanted to see his son, she often said Paul had to have sex with her to see him. 
Eventually Paul, Sr. became tired of Georgia’s manipulation and told her if she 
wanted to play mom and dad, it was fine because he was done. Paul stepped 
out of PJ’s life when he was around age four. Ex. 42 at ¶¶9-10. 
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XI. IN SUMMARY 
 

Marlo was born with the odds stacked against him. Marlo was unloved 
but when he met this investigator he stated Georgia gave “tough love.” Georgia 
was an unaffectionate person. Marlo was in the care of a woman not loved as 
a child. It is much easier to give love when you have received love. Georgia was 
passed from one caregiver to another as a child. She was beaten and molested 
by her father. The beatings didn’t stop there. Georgia met Bobby Lewis and he 
continued to beat her. When Georgia had children, she beat them too. If 
Georgia’s father had a belt, he grabbed his children by the hand or arm and 
whipped until he was tired. When Georgia had a belt, she really put it on the 
boys, just like her father. Ex. 153 at ¶4.  

 
When Georgia was a teenager, she recognized her set of siblings (Jessie 

Mae’s children) were treated differently than her father’s second set of siblings 
by Shirley Beatrice. She told her father about the unfair treatment. It would 
be later that Georgia passed on that same unfair treatment she received as a 
child amongst her very own children.  
 

Marlo experienced beatings, poverty, neglect, lack of affection, and a 
fatherless home. Georgia was absent mostly due to her employment schedule 
and her lack of love for Marlo. Family members knew Marlo was mistreated 
and how he felt. Marlo was an unhappy and angry child. Ex. 199 at ¶4. Marlo 
said his mom didn’t love him and treated him different from his brothers. 
Georgia only cared about Larry and PJ. Ex. 35 at ¶2. Marlo talked about how 
he did not receive the attention he should have received from Georgia. Marlo 
acted out because he felt Georgia treated his older brothers better than she 
treated him. He wanted attention and tried to get it. Georgia treated her 
nephew more like a son than she did Marlo. Ex. 63 at ¶8. 

 
 Food was not the only thing Marlo hungered for; he was hungry for 
attention, affection, a loving mother, a good father in his life, and direction in 
his life. When Marlo’s Aunt Julia purchased a pair of shoes for him he thanked 
her and cried like a baby. Ex. 153 at ¶8. Marlo changed for the better while he 
lived with Tony and Julia.  
 

When Marlo met with this investigator, he stated one of his fondest 
memories growing up, around age five, was his Aunt Shirley teaching him to 
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tie his shoes. Georgia complained to Shirley he didn’t know how to tie his shoes. 
Shirley stopped what she was doing and immediately taught him.   

 
 Marlo had no control over his environment. He grew up in a drug-
infested environment. There were gangs throughout the Westside. It was 
dangerous for Marlo to visit family because he had to cross into different 
territories. Ex. 36 at ¶7. 
 

Marlo used drugs around age twelve. He drank alcohol and smoked weed 
and “sherm sticks,” a cigar dipped in embalming fluid. Ex. 36 at ¶8; Ex. 35 at 
¶4. When Marlo met with this investigator, he stated he sold drugs to take care 
of himself and to help Georgia.  

 
 When Marlo had an opportunity to positively advance in life, Georgia 
selfishly snatched that opportunity away. Tony believed a positive father 
figure would have made a difference in Marlo’s life. He tried to be that father 
figure for Marlo until Georgia wanted him back with her. Ex. 153 at ¶17. Marlo 
had made positive behavioral changes. 

 
Marlo told this investigator that his first relationship with his dad began 

when they met in the visiting room of prison. They were both incarcerated. 
They spent a lot of time together and Bobby acknowledged to Marlo that he 
was his son. Bobby’s sister, Annie Stringer, stated Bobby called her from prison 
and said Marlo was locked up with him. Bobby was keeping him straight and 
showing him the ins and outs of prison. Ex. 209 at ¶16.   

 
 Marlo saw Bobby every day in prison and they spent time together. Ex. 

62 at ¶9. What if Bobby had been in Marlo’s life as a good father and shown 
him the ins and outs of life, would Marlo be where he is today? 
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Bobby Lewis and his sons 
 

         
       Ex. 202               Ex. 118                                              Ex. 112 

             
J. Bennett once said, “Home is a shelter from the storms – all sorts of 

storms.” Marlo went through so many storms during his childhood. The storm 
of physical, emotional, and verbal abuse, rejection, resentment, 
misunderstanding, fear, and poverty. When we think of a storm, we imagine 
coming out of it and rough times ceasing. With Marlo, he never came out, and 
his storm never came to an end. There was no refuge for Marlo. There was 
never a place to call home. 
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Declaration of Jordan Savage 

I, Jordan Savage, hereby declare as follows: 

1. I am an attorney licensed to practice in Nevada since 1994. 

2. On July 3, 1995, I began working at the newly created Las Vegas office of the 

State Public Defender. I worked at the office until November 1996. 

3. I have reviewed a September 23, 1996, letter I wrote to Marlo Thomas 

informing him that I was working on his case along with Peter LaPorta. I do 

not have any independent memory of the Thomas case other than it was a 

double homicide at a steakhouse. 

4. Mr. Thomas was being represented by the Las Vegas office of the State Public 

Defender during a very tumultuous time, which is best understood in the 

context of its history. 

5. Nevada statutes provide that counties whose population is 100,000 or more 

are responsible for creating a public defender's office. In practice, this applies 

only to Washoe and Clark Counties. All other counties fall under the State 

Public Defender. In Nevada, the counties-especially Clark-have much 

greater financial resources than the State. The Chief State Public Defender 

at the time, J.J. Jackson, saw an opportunity to expand into Clark County by 

establishing a satellite office in Las Vegas to handle conflict murder cases 

from the county public defender's office. The Las Vegas office of the State 

Public Defender was established on July 1, 1995. 
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6. The office opened with four attorneys: Mike Roth, who was Chief Deputy 

State Public Defender and head of the office; Peter LaPorta; Nancy Lemcke; 

and me. Eventually, Richard Palma joined as a fifth lawyer. We had one 

investigator, Jerry Duke, who was a former police officer. Within a year, 

Jerry Duke was replaced by Jerry Dyer, a former FBI Agent. Rebecca 

Clements and Orlando Jefferson were our legal secretaries. 

7. While Pete and Mike were experienced, Nancy and I were brand new 

lawyers. Nancy had tried one case in private practice; I had never tried a case 

before. In order to get experience, Nancy and I took over felony track cases 

from the Clark County Public Defender's Office, which was located in the 

same building as our office. We received no formal training from Mike and 

Pete. We often sought out mentors in the county public defender's office. 

8. In the sixteen months I was with the office, I never tried a capital case. 

Nancy was assigned to capital cases as second chair. I handled seven trials 

during my tenure, including two non-capital murders. I tried one of the 

murder cases completely by myself, with no second chair. Although the 

outcome in that case was good for the client, it was far from best practices to 

permit a relatively new lawyer to handle a murder case by himself. 

9. In August 1996, Steve McGuire replaced J.J. Jackson as Chief Public 

Defender. I went to work one morning after this change and was called into a 

meeting with Steve. Steve informed me and the other employees assembled 

that Pete had been fired. He talked about Pete's bad work and laziness. 
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Twenty-four hours later, Steve called us into a second meeting in which he 

apologized for firing Pete and talked about what a good lawyer he was. As I 

recall, Pete was not just rehired, he was promoted. 

10. A lot of back-door politics were assumed to be involved in Steve's sudden 

change of heart. Most people with knowledge of the situation assumed that 

Pete used his political connections to get rehired so quickly. 

11. The reasons Steve gave for firing Pete were all valid. Pete had a good sense of 

humor with juries but that was his only redeeming quality as a lawyer. He 

wasn't passionate about defense work. It was a nightmare to put someone 

like that on death penalty cases. 

12. Pete had quite a reputation in the office and in Nevada generally. He was a 

character. We had a notice displayed in the office listing Pete's top ten 

excuses for being late to work or court. They were comical. Pete once said he 

was going to be late because, "I'm at a funeral and the body hasn't arrived 

yet." 

13. It was rumored that Pete had some sort of substance abuse or gambling 

problem. Pete sometimes borrowed money from me or others. These were 

substantial amounts, several hundred dollars. Pete always paid the money 

back a few days later. 

14. By the time I left in early November 1996, the office was a mess. It was hard 

for the office to recruit death qualified lawyers because contract work for the 
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county was much more lucrative. There was speculation that the office would 

close down so, when I was offered a job in private practice, I took it. 

15. Eventually, the decision was made to make the office a county office instead 

of a state office so the pay scale would be the same and hopefully attract 

better qualified attorneys. This is when the Clark County Special Public 

Defender's Office was created. If I had known that the office would be taken 

over by the county, I would have stayed. 

16. I was not contacted by Mr. Thomas's state post-conviction attorney, Brett 

Whipple. If Mr. Whipple had asked me, I would have provided him with the 

information contained in this declaration and testified to such at an 

evidentiary hearing. 

I declare under penalty of perjury that the foregoing is true and correct to the 

best of my knowledge, and that this declaration was executed in Clark County, 

Nevada, on August 1-J , 2017. 
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LAS VEGAS SUN

Woman in salon-related shooting to
be paroled
Bill Gang

Tuesday, Feb. 25, 1997 | 11:59 a.m.

It has been six years since a seemingly innocuous incident -- a bad haircut Tabatha Morris gave to a then-3-

year-old boy -- festered into a gaping neighborhood wound that left the youngster's grandmother dead.

It has been more than three years since Morris, 26, was convicted by a jury of second-degree murder and sent to

prison to serve two life terms.

The wound still was not closed Monday when Morris made what may be her last courthouse appearance when

supporters and detractors again took courtroom seats in a brief but uneasy coexistence.

Monday's court session formalized a deal that likely will return Morris to her family and friends, and also to the

North Las Vegas streets where the family and friends of her victim still reside.

Morris' conviction had been overturned by the Nevada Supreme Court in April and she had been facing another

trial when she agreed to a plea bargain in December to end the case.

She pleaded guilty to a single count of second-degree murder and a charge of illegally discharging a firearm for,

ironically, shooting the boy.

The deal carried a stipulation that the sentence be no more than nine years -- meaning Morris will be eligible for

parole after serving only a few more months behind bars.

District Judge Nancy Becker also ordered that the defendant pay nearly $4,800 in restitution to the family of her

victims.

Although Becker didn't seem to be happy with the plea bargain, she deferred to Special Prosecutor Arnold

Weinstock, who she said was the one who had to determine the chances of obtaining a conviction at a new trial.

At her original sentencing in 1993, Weinstock had chastised Morris for continuing to deny responsibility for the

slaying.

The family and friends of the 52-year-old victim, Louise Potter, grumbled when then-defense attorney Mike

Amador sought lenience, citing an attack on Morris in retaliation for the boy's haircut.

He said the attack outside a North Las Vegas beauty salon ended after a chunk of Morris' always elegantly

coiffed hair was sliced off.

Trial testimony indicated that Morris gathered some friends and responded with a drive-by shooting that

peppered a house at 1801 Helen St. with 14 bullets. Potter was hit in the head and the boy, Keno Fox, was left

with a bullet wound to an arm that required a dozen stitches.

Weinstock has said that there were more than a dozen other people at the house who were lucky to escape harm.

The boy's mother, Gloria Fox, said at Morris' initial sentencing that he "can't stand to hear gunshots" and has

been unable to participate in Fourth of July fireworks celebrations.
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Much of the festering feud can be attributed to Morris being free on bail before her initial trial and living in the 

same neighborhood where the murder occurred. She was not jailed until the jury convicted her in August 1993.

In its decision to overturn the conviction in the 1990 slaying, the Supreme Court cited statements made by the 

prosecutor about her failure to talk with police after her arrest.

Justice Robert Rose wrote in the 4-1 opinion that the reference violated Morris' right against self incrimination 

and to remain silent.
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No. 68668 

FILED 
JUN 2 3 2016 

IN THE SUPREME COURT OF THE STATE OF NEVADA 

BRETT 0. WHIPPLE, ESQ., AN 
INDIVIDUAL; AND JUSTICE LAW 
CENTER, LLC, A NEVADA 
CORPORATION, 

Petitioners, 
vs. 

THE SECOND JUDICIAL DISTRICT 
COURT OF THE STATE OF NEVADA, 
IN AND FOR THE COUNTY OF 
WASHOE; AND THE HONORABLE 
FRANCES DOHERTY, DISTRICT 
JUDGE, 

Respondents, 
and 

K. BETH LUNA, AN INDIVIDUAL; 
AND LUNA LAW FIRM, PA, A 
CORPORATION, 

Real Parties in Interest. 

ORDER REGARDING SANCTIONS, DENYING MOTION TO DISMISS, 
AND IMPOSING ADDITIONAL SANCTION 

On April 1, 2016, we entered an order denying real parties in 

interest's motion to dismiss this proceeding due to procedural deficiencies 

in the petition and appendix filed by petitioners but granting real parties 

in interest's request for sanctions. As directed by that order, real parties 

in interest have filed an affidavit, itemizing the attorney fees and costs 

incurred in preparing the motion to dismiss. 
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Counsel for real parties in interest asserts that she expended 

1.5 hours on work related to the motion to dismiss. At an hourly rate of 

$275, the total fee related to the motion is $412.50. Counsel also 

represents that she spent .5 hours drafting the affidavit, incurring a fee of 

$137.50. Petitioners have not opposed the affidavit. 

Our April 1, 2016, order only awarded real parties in interest 

attorney fees and costs incurred in preparing the January 25, 2016, 

motion to dismiss. Therefore, petitioners are not required to pay the fees 

related to the drafting of the affidavit. We conclude the remainder of the 

attorney fees are reasonable. Accordingly, attorney Brett 0. Whipple shall 

personally pay the sum of $412.50 to real parties in interest and file proof 

of payment of the sanction in this court within 11 days of the date of this 

order. 

Real parties in interest have also filed a motion to dismiss this 

matter because the amended petition is not accompanied by a verification 

in compliance with NRAP 21(a)(5). Petitioners oppose the motion and 

have submitted a verification that substantially complies with NRS 

15.010.' Having considered these documents as well as real parties in 

interest's reply, we deny the motion to dismiss. However, we conclude 

that sanctions are warranted based on Mr. Whipple's failure to timely file 

a verification as directed in our December 22, 2015, and April 1, 2016, 

orders. Mr. Whipple shall have 11 days from the date of this order to 

personally pay the sum of $250 to the Supreme Court Law Library and 

provide this court with written proof of payment. We caution Mr. Whipple 

1 The clerk shall detach the verification from the opposition filed on 
May 2, 2016, and file it separately. 
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Cherry 
, J. 

Douglas 

.=Akt- 

that failure to comply with this order will result in the imposition of 

additional sanctions. 

It is so ORDERED. 

C.J. 
Parraguirre 

cc: Justice Law Center 
Luna Law Firm, PA 
Grigg Law 
Supreme Court Law Librarian 
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IN THE SUPREME COURT OF THE STATE OF NEVADA 

IN THE MATTER OF DISCIPLINE OF 
	

No. 70951 
BRET 0. WHIPPLE, BAR NO. 6168. 

ALE 
DEC 2 1 2016 

ELIZABETHA. BROWN 
CLEFLK?F PREME COURT 

BY 
DEP CLERK 

ORDER APPROVING CONDITIONAL GUILTY PLEA AGREEMENT 

This is an automatic review of a Northern Nevada 

Disciplinary Board hearing panel's recommendation that this court 

approve, pursuant to SCR 113, a modified conditional guilty plea 

agreement in exchange for a stated form of discipline for attorney Brett 0. 

Whipple. This matter has been submitted for decision on the record. SCR 

113(3). 

The disciplinary complaint arises from Whipple's 

representation of a client in a custody dispute before the district court. 

Whipple filed a motion to discontinue the opposing party's visitation 

schedule. Opposing counsel notified Whipple that the motion contained 

several inaccurate statements and requested that he withdraw the motion, 

which he did, but then he re-filed a substantially similar motion 

containing the same inaccuracies. Whipple was again notified that 

sanctions would be sought, but he did not withdraw the re-noticed motion 

at that time, and a motion for NRCP 11 sanctions was filed. At that point, 

Whipple withdrew the re-noticed motion and filed a motion to withdraw as 

counsel. The district court concluded that Whipple had violated NRCP 11, 

finding that the inaccuracies easily could have been corrected had Whipple 
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verified the information from sources to which he had access, and imposed 

$500 in monetary sanctions and $11,620.75 in attorney fees, and referred 

the matter to the State Bar of Nevada. The underlying disciplinary 

proceeding ensued. 

Under the guilty plea agreement, Whipple admitted to 

violations of RPC 1.3 (diligence), RPC 5.3 (responsibilities regarding 

nonlawyer assistants), and RPC 8.4(d) (misconduct—prejudicial to the 

administration of justice). In exchange for the guilty plea, Whipple and 

bar counsel agreed upon a 90-day suspension to be stayed for a period of 

18 months, and if Whipple does not engage in any conduct that violates 

the RPC during the stay period, the discipline will be reduced to a public 

reprimand. If Whipple is disciplined for conduct occurring during the stay 

period, then the stay will be lifted and the suspension imposed unless the 

subsequent disciplinary panel finds mitigating factors that warrant 

continuation of the stay. Whipple also agreed to pay the cost of the bar 

proceeding under SCR 120. Following a hearing, a panel of the Northern 

Nevada Disciplinary Board modified the conditional guilty plea agreement 

to add the conditions that Whipple pay $1,500 in restitution to his client, 

complete four hours of continuing legal education in legal staff 

management, and comply with any reciprocal reporting requirements. 

This court's review of the hearing panel's recommendation is 

de novo. See SCR 105(3)(b). We must decide whether the agreed-upon 

discipline, as modified by the hearing panel, is sufficient to protect the 

public, the courts, and the legal profession. See State Bar of Nev. v. 

Claiborne, 104 Nev. 115, 213, 756 P.2d 464, 527-28 (1988) (explaining the 

purpose of attorney discipline). In determining the appropriate discipline, 

we weigh the following factors: "the duty violated, the lawyer's mental 
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state, the potential or actual injury caused by the lawyer's misconduct, 

and the existence of aggravating or mitigating factors." In re Discipline of 

Lerner, 124 Nev. 1232, 1246, 197 P.3d 1067, 1077 (2008). 

Based on our review of the record, we conclude that the 

modified guilty plea agreement should be approved. SCR 113(1). 

Considering the duties violated, that Whipple knowingly violated the RPC, 

the six mitigating factors (absence of prior discipline, absence of dishonest 

or selfish motive, cooperative attitude toward the proceeding, reputation, 

imposition of other sanctions under NRCP 11, and remorse), see SCR 

102.5(2), and the only aggravating factor (substantial experience in the 

practice of law), see SCR 102.5(1), we conclude that the discipline set forth 

above is sufficient to serve the purpose of attorney discipline. 

Accordingly, we hereby approve the modified conditional 

guilty plea and suspend Whipple from the practice of law for a period of 90 

days. The suspension shall be stayed for a period of 18 months 

commencing from the date of this order on the condition that Whipple 

must not sustain any discipline for actions occurring during the 18-month 

period. If Whipple does not engage in any conduct that violates the RPC 

during the 18-month stay period, the discipline will be reduced to a public 

reprimand. If Whipple is disciplined for conduct occurring during the stay 

period, then the stay will be lifted and the 90-day suspension imposed 

unless a disciplinary panel finds mitigating factors that warrant 

continuation of the stay. Whipple must also (1) pay the costs of the 

disciplinary proceeding in the amount of $750 plus the court reporter and 

mailing costs associated with this matter within 60 days; (2) pay $1,500 in 

restitution to his client in the underlying matter within 30 days; (3) 

comply with the reporting requirements of any other professional licensing 
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Gibbons 

Stiglich 
J. 

J. 

J. 

agencies to which he belongs and provide proof of such compliance to the 

State Bar; and (4) complete four hours of continuing legal education in the 

area of legal staff management and report completion to the State Bar 

within 12 months. The parties shall comply with the applicable provisions 

of SCR 115 and 121.1. 

It is so ORDERED. 

et-.C.A  
Parraguirre 

, C.J. 

cc: Chair, Northern Nevada Disciplinary Board 
Michael J. Warhola, LLC 
Kimberly K. Farmer, Executive Director, State Bar of Nevada 
C. Stanley Hunterton, Bar Counsel, State Bar of Nevada 
Perry Thompson, Admissions Office, U.S. Supreme Court 

SUPREME COURT 

OF 

NEVADA 
	

4 
1947A e 

AA7170



EXHIBIT 243

EXHIBIT 243

AA7171



AA7172



AA7173



AA7174



AA7175



AA7176



AA7177



AA7178



AA7179



AA7180



AA7181



AA7182



AA7183



AA7184



AA7185



AA7186



AA7187



AA7188



AA7189



AA7190



AA7191



AA7192



AA7193



AA7194



AA7195



AA7196



AA7197



AA7198



AA7199



AA7200



AA7201



AA7202



AA7203



AA7204



AA7205



AA7206



AA7207


	2017.10.20 Exs. 201-247 to Petition
	Ex. 221 Marlo Thomas Residential Chronology
	Ex. 222 Agreement to Testify
	Ex. 223 Herbert Gerson Park hud report
	Ex. 224 MThomas Social History 2017

	Appendix FINAL.pdf
	IN THE SUPREME COURT OF THE STATE OF NEVADA
	APPELLANT’S APPENDIX

	Appendix FINAL 2.pdf
	IN THE SUPREME COURT OF THE STATE OF NEVADA
	APPELLANT’S APPENDIX




